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IZBORNI POBJEDNICI

Željko Lambaša
i koalicija SDP-HNS-HSS-ARS

   ZVJEZDAN LINIĆ Grobnički karizmatik na Bartoji

NOVI MAMAC ZA TURISTE

Palenta kompirica
i biciklističke staze

GRAD GROBNIK

S Kaštela se Njemačka vidi
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ENERGO

��Energetski pregledi
- definiranje specifične potrošnje
- prijedlog mjera za ostvarenje energetskih 

   ušteda
- svrstavanje investicijskih prioriteta prema 

   vremenu povrata 

��Financijska konstrukcija (izvori financiranja)
  - poslovne banke
  - Fond za energetsku učinkovitost
  - predpristupni fondovi EU
  - Habor

��Izrada poslovnih planova i savjetovanje

��Zamjena energenata
- Definiranje ušteda
- Idejno rješenje
- Pomoć u projektiranju i izvođenju radova
- Pomoć pri odabiru opreme
- Potpora kroz administrativnu proceduru

��Uska suradnja s proizvođačima i distributerima   
opreme.

��Obuka, edukacija, praćenje i primjena tehnoloških 
poboljšanja.

��Održavanje i upravljanje energetskih objekata.

��Pouzdan partner.

Energetska
učinkovitost
za poslovne 
objekte

Energo d.o.o. Rijeka, za proizvodnju i distribuciju toplinske energije i plina
�����������������������������������������������������������������������������������������������
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Poštovani čitatelji Gmajne, 
završili su izbori, pobjednik je poznat. I sljedeće 

četiri godine, odlukom čak 65 posto birača, Općinu 
Čavle vodit će Željko Lambaša sa svojim zamjenikom 
Ivanom Kruljcem. Impresivna brojka za pobjedničke 
kandidate na prvim neposrednim lokalnim izborima u 
kojima su birači prvi put izravno birali svog načelnika 
i njegovog zamjenika. Veliko povjerenje i velika ob-
veza. Tako novi mandat opisuju vodeći ljudi Općine u 
sljedeće četiri godine, ali i najavljuju nastavak uigranog 
timskog rada unatoč tomu što je Poglavarstvo ukinu-
to. Naime, 11. lipnja konstituirano je novo Općinsko 
vijeće, a početkom srpnja očekuju se izmjene Statuta 
i Poslovnika koji će regulirati funkcioniranje u novim 
okolnostima. Izborni pobjednik, koalicija SDP-HNS-
HSS-ARS, osvojila je čak 51 posto glasova pa u novom 
Vijeću ima većinu odnosno osam mjesta. 

I dok su izbori iza nas, ljeto nam je tek došlo. Iako se 
baš po onim netipičnim lipanjskim temperaturama ne 
bi reklo Dočekali smo i MIK te 3. Festival palente i sira. 
O palenti govori naš kolumnist Dražen Herljević i nova 
predsjednica Turističke zajednice Gordana Gržetić. Ali 
kako su palenta i sir, odnosno domaća i zdrava pre-

hrana uz rekreaciju osno-
va zdravog života, u ovoj 
Gmajni pročitajte najavu 
izrade biciklističkih staza  
te razgovor s legendarnim 
prof. Zlatkom Grabarom.

One, za koje ljeto, 
znači odmor pozivamo 
da posjete Kaštel Gra-
da Grobnika i izložbu 
njemačkih umjetnika koja 
je plod suradnje nakon 
prošlogodišnjeg postava 
slika grobničke Galerije suvremene umjetnosti u Stutt-
gartu. Odmorite se i uz knjigu iz čavjanske Knjižnice, 
a obavezno posjetite i zanimljive te raznovrsne pro-
grame Leta va Kaštelu. Jer puno posla mnoge čeka 
za Bartoju. Unaprijed se veselimo otvorenju sportske 
dvorane u Mavrincima i 100. obljetnici cerničke župe 
u sklopu koje će crkvu Sv. Bartola posjetiti grobnički 
karizmatik fra Zvjezdan Linić. 

Gmajna je pred vama. Ugodno čitanje, 
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IZ PRVE RUKE

Razgovor: ŽELJKO LAMBAŠA, načelnik Općine Čavle i IVAN KRULJAC, njegov zamjenik 

Novi mandat: veliko 
povjerenje – velika obveza

Na prvim lokalnim izborima na kojima smo 
načelnika birali izravno na biralištima, dosadašnji 
načelnik Općine Čavle Željko Lambaša osvojio je 

već u prvom krugu uvjerljivu većinu glasova, 65 posto. 
Ova impresivna brojka govori sama za sebe, ali naravno i 
različito ako se promatra s različitih stajališta. Primjerice, 
sa stajališta birača koji su glasovali za druge kandidate 
ona je previsoka, dok je iz neutralne perspektive velika 
potpora glasača upravo «prava mjera» i velikog povjere-
nja u osobu izabranog načelnika i velikih rezultata 
njegova načelništva u proteklih 12 godina.

U nastavku s novim i dosadašnjim načelnikom 
Lambašom, te njegovim novim i dosadašnjim zamjeni-
kom Ivanom Kruljcem, razgovaramo o proteklim izbori-
ma, o novom načinu funkcioniranja općinske samo-
uprave, te o glavnim pravcima djelovanja izabranih 
dužnosnika u predstojećem mandatu.

Mještani prepoznali naše «pojidanje» 
i nagradili naše rezultate

Uvjerljivo ste pobijedili na prvim lokalnim 
izborima na kojima su mještani svoga načelnika 
birali neposredno. Prije toga birani ste tri puta na ovu 
funkciju, ali je ovaj četvrti put po mnogo čemu bio 
poseban. Što Vas je potaklo na kandidaturu, koliko 
ste strepili za ishod i kako ste doživjeli dvotrećinsku 
potporu birača?

Načelnik. Prije svega želim se zahvaliti biračima 
koji su dali svoj glas za mene i moga zamjenika, kao 
i svim ostalim mještanima koji su sudjelovali u prvim 
neposrednim lokalnim izborima. Na novu kandidaturu 
potakli su me, s jedne strane osjećaj i mogućnosti i 
dužnosti aktivnog sudjelovanja u nastavku razvoja našega 
kraja, a s druge strane uvažavanje matične organizacije i 
suradnika iz koalicije koji su me predložili i s kojima sam 
u proteklom razdoblju ostvario sve programske ciljeve.  

S obzirom na dosadašnje rezultate, snagu matične 
organizaciju i koalicije, te na ljude s kojima sam izašao 
na izbore, nisam nimalo sumnjao u dobar rezultat, ali s 
obzirom na tri kandidata pretpostavljao sam da ću biti 
izabran tek u dugom krugu. Činjenica da sam sa svojim 
zamjenikom već u prvom krugu izabran s uvjerljivom 
većinom glasova govori da su mještani prepoznali naše 
dosadašnje «pojidanje» za boljitak našega kraja, da smo 
pritom mi bili uspješni i da oni i dalje u nas imaju puno 
povjerenje. Naravno, to povjerenje veseli, ali i obvezuje, 
a mi ćemo učiniti sve da i u ovom mandatu ostvarimo 
sve točke našeg programa.  

Zamjenik. I ja se najprije želim zahvaliti svim 

mještanima na sudjelovanju u ovim izborima i na podršci 
koju su nam dali. Kandidaturu za zamjenika prihvatio 
sam na prijedlog načelnika, a polazeći od dosad 
postignutih rezultata, programa kojeg smo ponudili 
za ovaj mandat, te našeg iskustva, zalaganja i stalne 
suradnje s mještanima, osobno nisam niti u jednom 
trenutku sumnjao u naš prolaz već u prvome krugu. 

«Otvorena vrata» tijekom
cijelog mandata

Upravo ovih dana možemo pratiti erupciji bahatosti 
britanskih javnih dužnosnika. Poslovična je praksa 
«kupovanja» birača prije izbora, kao i česti problemi u 
komunikaciji izabranih s biračima. No poznato je i da 
svega toga nema kod Vas osobno. Koliko je to važno 
i koliko je doprinijelo Vašem izbornom rezultatu? 

Načelnik. Još od prvog dana moga prvog načelničkog 
mandata odlučio sam jedan dan u tjednu, utorkom od 
15 do 17 sati, pa i nakon toga ako je potrebno, «otvoriti 
vrata» za sve mještane, sa svim njihovim pitanjima, 
problemima i sugestijama. Dakle, otvoreno komunicirati 
s mještanima tijekom čitavog mandata, a ne samo pred 
izbore. Takvu suradnju uspostavili su i moji suradnici, 
ona je obostrano korisna, pa ćemo je nastaviti i ubuduće 
nezavisno od njenog utjecaja na izborni rezultat.

Na taj smo način neprekidno osjećali bilo našega 
mjesta, rješavali svakodnevne konkretne probleme 
ljudi i dobivali nove poticaje za pokretanje i realizaciju 
zajedničkih projekata. Naravno, nismo uvijek rješavali sve 
kako smo željeli, ponekad je dolazilo i do nesporazuma, 
ali uz dobru volju, zalaganje i dodatne razgovore 
uvijek smo dolazili do rješenja koja su bila primjerena 
konkretnim okolnostima i mogućnostima. 

Još od prvog dana moga prvog 
načelničkog mandata odlučio sam 
jedan dan u tjednu, utorkom od 15 
do 17 sati, pa i nakon toga ako je 
potrebno, «otvoriti vrata» za sve 

mještane, sa svim njihovim pitanjima, 
problemima i sugestijama. Dakle, 

otvoreno komunicirati s mještanima 
tijekom čitavog mandata,

a ne samo pred izbore
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Istu suradnju ćemo nastaviti i ubuduće i tu se neće 
ništa mijenjati. 

Zamjenik. Osnova našeg rada uvijek je bio naš 
program, a stalna i otvorena suradnja o kojoj govori 
načelnik predstavlja, moglo bi se reći, dio našeg 
svojevrsnog nepisanog programa. S ljudima i među 
ljudima uvijek se dolazi do novih saznanja i novih ideja, 
te do boljih rješenja. Takav rad je u zajedničkom interesu, 
a mi ga prakticiramo nezavisno od njegova utjecaja na 
ishod lokalnih izbora. 

Uigrani tim i uzajamno povjerenje
Dva su osnovna tipa upravljanja: autoritarni i 

timski. U modernim složenim sustavima nedvojbeno 
je timski način djelotvorniji, a poznato je da ga 
Vi osobno prakticirate još od prvog mandata. No 
općinski ustroj bez Poglavarstva kao da potiče 
autoritarni. Kako planirate funkcionirati u takvim 
okolnostima?

Načelnik. U biti mi ćemo funkcionirati timski kao 
i dosad, a doći će samo do formalnih promjena. 
S obzirom da se radi o uigranom timu koji postiže 
rezultate, te o ljudima među kojima vlada puno uzajamno 
povjerenje, nema nikakva razloga mijenjati način rada. 
Dapače, to bi bilo nerazumno i neodgovorno. A kako 
ćemo ubuduće funkcionirati u formalnom smislu, to 
će uskoro biti uređeno, sukladno novim propisima, u 
našem novom statutu i novom poslovniku.

S druge strane, medijske i druge priče o novim 
lokalnim moćnicima, ili šerifima, koje će omogućavati 

Razgovarao:
Zlatko Kurtović

IZ PRVE RUKE

Željko Lambaša i Ivan Kruljac - uvjerljiva pobjeda 
u prvom krugu prvih neposrednih izbora

novi zakon, nemaju nikakvu osnovu. S jedne strane 
općinski proračun, o kojemu i dalje odlučuje općinsko 
vijeće, određuje sve općinske izdatke, a s druge 
strane zakon načelniku daje ovlaštenje za samostalno 
odlučivanje o trošenju proračunskog novca samo do 
visine pola posto od ukupnih proračunskih sredstava. 

Zamjenik. Što se tiče moje dužnosti svi su izgledi 
da ću ubuduće imati više zadataka i više odgovornosti. 
Uz dužnosti zamjenika, koje će mi sukladno zakonu, 
statutu i poslovniku povjeravati načelnik, svakako ću 
i dalje pokrivati područje socijalne skrbi i primarne 
zdravstvene zaštite. «Zamjenik nipošto neće biti 
samo figura», uključuje se na ovom mjestu načelnik 
Lambaša, «a ja u segmentu zdravstva i socijalne skrbi, 
u kojemu naša Općina prednjači u mnogo čemu, ne 
vidim osobu koja bi to mogla raditi bolje, pa čak je ne 
vidim niti u široj regiji.»

Sportska dvorana – projekt naše 
generacije

Općina Čavle ima stabilnu vlast od svoga osnutka 
1993. godine, a usporedo s time i vidljive rezultate 
na svim poljima. U predizbornom programu Vas 
i pobjedničke koalicije postavljeni su brojni novi 
ciljevi. Koje Vi osobno izdvajate kao najvažnije, a 
čiju realizaciju možemo očekivati do kraja ove i u 
sljedećoj godini? 

Načelnik. Svi ciljevi su u određenom smislu važni, a 
ja bih izdvojio sportsku dvoranu u Mavrincima. Riječ je o 
kapitalnom projektu naše generacije, koji će zasigurno 
bitno podići razinu sportskog i društvenog standarda 
naše Općine. Ugovoreni rok njenog završetka je 22. 
rujna ove godine, no postoje realni izgledi da otvorenje 
upriličimo, ako dobijemo uporabnu dozvolu, 24. 
kolovoza, na Bartoju i Dan Općine.

Nakon izgradnje i otvorenja sportske dvorane slijedi 
jednako važan i zahtjevan posao njenog stavljanja u 
punu funkciju, odnosno pretvaranje naselja Mavrinci u 
stvarno sportsko središte naše Općine. Uz ovaj projekt, 
koji je namijenjen u prvom redu našoj mladosti, u tijeku 
je i završetak projektne dokumentacije za novi Dječji 
vrtić, koji će u cjelini riješiti potrebe vrtićkog smještaja 
naše «najmlađe» mladosti.

Vrijedi izdvojiti i skoru izradu urbanističkih planova 
za SRC Automotodrom - Aerodrom Grobnik i Sportski 
centar Platak, kao osnovnu pretpostavku za njihov daljnji 
razvoj, te pripreme za intenzivnije ulaganje u poslovne 
zone Gorica i Soboli. Osim razvoja i podizanja životnog 
standarda važno nam je i otvaranje novih radnih mjesta 
i novo zapošljavanje, premda naša Općina ima relativno 
vrlo malu stopu nezaposlenih.

Zamjenik. Svemu tome ja bih dodao i nastavak rada 
na unapređivanju standarda socijalne i zdravstvene 
zaštite, s naglaskom na starije mještane, te na preventivne 
zdravstvene preglede svih mještana, uključujući i mlade 
koji se bave sportom, a kojih ćemo nakon otvorenja 
dvorane imati, na sreću, još 
više.
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FESTIVALI

GORDANA GRŽETIĆ; predsjednica Turističke zajednice Općine Čavle 

Palenta kompirica i biciklističke 
staze - novi mamac za turiste
Turistička zajednica Općine Čavle dobila je novu 

predsjednicu Gordanu Gržetić. Odluka je donesena 
na skupštini Turističke zajednice, nakon odlaska, 

na žalost mnogih,  velikog entuzijasta i zaljubljenika u 
svoj kraj, dosadašnjeg predsjednika Živka Šupka. 

S Gordanom Gržetić razgovarali smo neposredno 
pred Festival palente i sira, projekta koji je upravo 
gospodin Živko osmislio i postavio na noge, a koji je 
odmah postao omiljen ne samo među stanovnicima 
Grobnišćine nego i puno šire. 

-Rad Turističke zajednice posljednjih godina se 
zahuhtao prije svega zahvaljujući pokojnom Živku koji je 
sav svoj trud, energiju i vrijeme posvetio turizmu i novim 
projektima u Čavlima. Osmislio je Festival palente i sira te 
Dane vina i lipote. On je bio motor turističke revitalizacije 
ovog kraja. Život ide dalje, a mi nastavljamo dalje s 
onime što nam je ostavio u nasljedstvo i zadatak.

Koje su novosti na ovogodišnjem 3. Festivalu palente 
i sira, ove godine u Čavlima? 

-Program je usitinu bogat. Središnji dio događaja bit 
će priprema autohtone “palente kompirice” u “pinjati” od 

700 litara  te će to ujedno biti  najveća palenta kompirica 
ikad skuhana. Gotova palenta istrest će se na “taruj” 
promjera oko tri  metra, a sve će to nadzirati meštrica 
od palente Grozdana Rak. U blizini će se napraviti 
čobanski konak s ovcama, gdje će čobani prikazati 
pripremu sira u prirodi. Mlikarice će tepat škorup, radit 
putar i topit maslo i fecu. Ugostitelji će služili palentu po 
starim receptima: palenta s mlijekom, sirom, maslom, 
pancetom, pršutom, slanim ribama, polivača s  lukom i 
drugo. Novost je izbor Naj kompirice koje će domaćice 
donositi od doma, a stručni žiri izabrat će najbolju. Ove 
godine Festival palente i  sira obogatit će i lovački gulaši 
koje će kuhati novinari okupljeni na Prvenstvu Hrvatske 
u kuhanju gulaša za novinare i medijske djelatnike. Od 
popratnih sadržaja istaknula bi prodaja suvenira na temu 
palente i sira, izradu prigodnog novčića i dječjih crteža. 
Sve će začiniti legendarni voditelj Joso Krmpotić, KUD 
Zvir, kvintet Krainer i grupa Aurora. 

Koji su planovi za dalje? 

-U pripremi smo 10. Eco bike maraton PLATAK 2009 
zajedno s Brdsko-biciklističkim klubom Kvarner koji 
će se održati od 3. do 5. srpnja. Naime, u tijeku smo 
osmišljavanja biciklističkih staza na Platku i u Čavlima. 
Na Platku već postoje stari putevi koje treba označiti, 
izmjeriti i odrediti težinu staza. Nakon toga  sve ćemo 
objaviti u jednoj brošuri, kako bi naši gosti, koji sve 
češće umjesto sunca i mora traže sportske pustolovine 
i adrenalin, vidjeli i zavoljeli ljepotu našeg kraja. Svi 
zainteresirani više informacija mogu dobiti u Turističkoj 
zajednici Općine Čavle ili na www.bbk-kvarner.hr.

Sandi Bujan Cvečić

Gordana Gržetić, nova predsjednica TZ Čavle, 
najavila osmišljavanje biciklističkih staza
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Va samo tri leta grobnički festival 
palente i sira postal je nadaleko 
poznata manifestacija. Va čemu 

j tajna? Vjerojatno va tomu ča palentu 
danas već malo ki kuha doma, iako za 
nju ne triba niš posebno osim vrimena. 
Ali vrimena ni, brzo se živi, još brže ji, a 
kad je tako, onda ni lazno ni (s)kuhat. 
A vjerojatno ni ni na čemu, aš malo ka 
grobnička kuća još ima oni stari šparheti 
na kih se j prava kompirica gnjocala. Z 
ploče od šparheta znela bi se ona dva-
tri kolonbara i onda bi se nutra klala pin-
jata, drito na oganj. Va današnjih kuhi-
njah, pak, caruju nika druga čuda tehnike. 
Šparheti na drva pomalo izumiru, a judi 
se se više griju, a onda i kuhaju, na stru-
ju, plin i drugi izvori energije. A kakova j 
to palenta, ako ni skuhana na drva?!

Osobno, palentu nisan nikad skuhal. 
Ako se ča drastično ne promini va mojen 
životu, ne verujen ni da ću ubuduće, ali 
mi je zato ko ditetu, kod ni sakon pra-
von Grobničanu, nikad ni falelo. Moran 
priznat da mi tad i ni baš bila po guštu, 
valda zato ča je j bilo saki drugi dan, iako 
san vavik volel strugat onu glodu, ono 
ča j zapravo ostalo zalepjeno za pinjatu, 
nakon ča bi se palenta stresla na taruj. 
Danas više ne bin bil tako delikatan. Ali 
danas moj šparhet nima kolonbari, a i da 
ima, ne bi mu puno pomoglo. Kad malo 
boje promislin, moja bi kuhinja komotno 
mogla bit i bez šparheta, aš i ovo malo 
struje i plina ča potrošin ja mislin da va 
Elektroprimorju i Energu i ne abadaju.

Grobnički delikates
Pa ipak, i va takovoj situaciji palentu 

kompiricu dospenen tukat dva-tri put 
godišnje. I to uglavnon pu Vlačine, kad 
budu raznorazni domjenki, a jednoga 
obavezno ima i moja firma. Sako leto 
pred Božić, sad već zadnjih sedan-osan 
let, celi se Novi list napuca, meni se čini, 
najviše baš one njegove dobre palente. 
Razumi se, š njun i grobničkoga sira, ali 
i pancete, onako malo sfrigane i namo-
tane na palentu, sarme i kobasic, ug-
lavnon sega i sačega.

Sad je va ta kalendar upal i ov novi 
festival pa moremo videt kako j to kad 

se palenta kuha va veloj pinjati, ka se, ja 
mislin, dela specijalno va brodogradilištu, 
i stresa na jednako tako veli taruj. Iako 
nisan bil na prva dva festivala (prvi j bil na 
Čavji, a drugi va Dražicah), aš san moral 
bit va službi, moji su mi novinari obavez-
no sako leto donesli komadić palente i 
sira. A va novinah je to zgjedalo svjetski, 
zač san se, da se malo i pohvalin, i sam 
pobrinul.

Kad se spomene palenta, većinu ju-
dih to asocira na grobnički sir. Palenta 
kompirica i grobnički sir – to j grobnički 
delikates. Je, ali ja bin rekal da j to ipak 
samo jedna strana medaje – ugostiteljs-
ka. Ta formula vredi va oštarijah, kono-
bah, restoranih, kako god ćete. Doma, 
va grobničkih kućah je toga sira puno 
manje. Zač? Zato aš je on vavik bil na 
cijeni, mnogi će reć da j i danas pre-
cijenjen, vjerojatno i zato ča proizvođačih 
nikad ni bilo puno. A i dostupnost va pro-
daji, pa čak i danas, mu j ograničena. Ne 
znan kadi se točno more kupit, ali ja ga 
nikad nis videl va marketih.

Pun pogodak
Kad san bil mićišan, mi bimo ga bili 

kupili jedino kad bi kakova Podkilavšćica 
došla va Soboli prodavat ga va košu 
oprćenon na hrbatu. Danas, pak, morate 
poć drito proizvođaču. A palenta j za-
pravo sirotinjska hrana, malo žute muke 
i kompira, i to j to. Nju si j mogal saki 
priuštit, grobnički sir baš i ne. Palenta 
se j jila i pojila (mesto kruha), opolne ju 
storiš, večer je više ni, a grobnički sir je 
bil prava delikatesa, on se j jil na malo 
i dural je više dan. Palenta se j jila uz 
kapuz i fažol, ripu, blitvu, pa i maneštru. 
Kad malo boje promislin, ma je ča boje 
od toga? Teško da je. Još da j ki skuhat.

Ali da se vrnen na početak ove priče, 
ja mislin da j festival palente kompirice i 
grobničkoga sira pun pogodak turističkih 
zajednic Čavje i Jelenja, kod ča j pametna 
i odluka da se jedno leto festival održava 
na Čavji, a drugo va Jelenju, odnosno va 
Dražicah. To ča se tamo okupi na stotine 
i na hijade judih, samo govori kako su 
naši stari i z malin znali storit ono ča ni 
danas ne more nikakova tehnika.

KOLUMNA

Piše: Dražen
Herljević

Palenta j 

zapravo 

sirotinjska 

hrana, malo 

žute muke 

i kompira, i 

to j to. Nju 

si j mogal 

saki priuštit, 

grobnički 

sir baš i ne. 

Palenta se 

j jila i pojila 

(mesto kruha), 

opolne ju 

storiš, večer 

je više ni, a 

grobnički sir 

je bil prava 

delikatesa, on 

se j jil na malo 

i dural je više 

dan

Palenta i  sir
ČA...ČA...ČA...
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Općinsko izborno povjerenstvo je utvrdilo da je na 
izborima održanoma 17. svibnja od ukupno 6304 birača 
s pravom glasa koliko ih živi na području Općine Čavle 
za izbor općinskog načelnika glasovalo je 2720 birača, 
odnosno 43,14 %. 

Načelnik Lambaša i zamjenik Kruljac 
pobjedu osigurali u prvom krugu 

Na izborima za Općinsko vijeće Općine Čavle i 
općinskog načelnika pobjedu je odnijela koalicija SDP-
HNS-ARS i njihov kandidat za načelnika Željko Lambaša 
te zamjenik Ivan Kruljac. Kandidati su dobili sljedeći broj 
glasova:

Željko Lambaša i Ivan Kruljac (SDP-HNS-HSS-ARS)
   1736 glasova  ili 65,26 % 

  
Marko Sobotinčić i Kristijan Rosić (PGS)

                           509 glasova  ili  19,14% 
 

Veljko Perić i Marijana Koščić(HDZ-HSP-HDS)  
                  415 glasova ili 15,60% 

Na temelju takvih rezultata za općinskog je načelnika iza-
bran Željko Lambaša, a njegovog zamjenika Ivan Kruljac. 

Koaliciji SDP-HNS-HSS-ARS
osam mjesta

Općinsko izborno povjerenstvo utvrdilo je da je od 
ukupno 6304 birača s pravom glasa koliko ih živi na 
području Općine Čavle za Općinsko vijeće glasovalo 
2719 birača, odnosno 43,13 %. Kandidacijske liste do-
bile su sljedeći broj glasova, odnosno mjesta u novom 
sazivu Općinskog vijeća: 

SDP-HNS-HSS-ARS  ..................  1351 glasova  ili  51,02 %
8 mjesta 

HDZ-HSP-HDS  .................................  592 glasova  ili  22,36 %
3 mjesta

PGS  .........................................................  494 glasova  ili  18,66 %
3 mjesta

 
HSLS  ...........................................................  211 glasova  ili 7,97 %

1 mjesto 

S obzirom na prije navedeno novo Općinsko vijeće 
odlukom birača čine: 

1. SDP-HNS-HSS-ARS: Robert Zaharija, Josip Čargonja,
  Ervin Bura, Ivan Fućak, Lidija Molnar Čargonja,
 Kristian Tomiša, Norbert Mavrinac, Dolores Semion 

2. HDZ-HSP-HDS: Stanislav Lukanić, Veljko Perić,
 Anton Miculinić 
3. PGS: Marko Sobotinčić, Kristijan Rosić,
 Sandra Rosanda 
4. HSLS: Vlasta Šupak 

Predsjednik Općinskog vijeća 
Čargonja, potpredsjednici
Tomiša i Perić 

Konstituirajuća sjednica Općinskog vijeća Općine 
Čavle održana je 11. lipnja i na njoj je za predsjednika 
Vijeća jednoglasno izabran HNS-ovac Josip Čargonja, 
koji je tu dužnost obnašao i u protekla tri mandata. Za 
prvog potpredsjednika Vijeća jednoglasno je izabran 
Kristian Tomiša iz SDP-a, dok je za potpredsjednika iz 
redova oporbe, također jednoglasno, izabran HDZ-
ovac Veljko Perić. Sjednicu je otvorila pročelnica Ureda 
državne uprave u Primorsko-goranskoj županiji Vera 
Pajalić, koja je sjednicu vodila do određivanja najstarijeg 
člana Vijeća Ivana Fućka koji je vodio svečanost prisege 
i prvi uputio čestitke svojim novim kolegama.

Čavjanski su vijećnici na konstituirajućoj sjednici 
Vijeća izabrali i prva radna tijela. Za predsjednicu 
Mandatne komisije izabrana je Lidija Molnar Čargonja, 
dok su članovima postali Norbert Mavrinac i Stanislav 
Lukanić. Izabran je i Odbor za izbor i imenovanja, kojim 
će predsjedavati Kristian Tomiša, a članovi su Ervin Bura 
i Vlasta Šupak, kao i Odbor za statutarno-pravna pitanja 
u sastavu Silvana Demark, kao predsjednica te Mladen 
Mavrinac, Ines Žeželić, Obrad Ðurić i Dragana Košanski 
Macanić kao članovi. 

Čargonja i Miculinić vijećnici
od 1993. do danas

Zanimljivo je da su Josip Čargonja i Anton Miculinić 
vijećnici svih dosadašnjih pet saziva Općinskog vijeća od 
1993. godine do danas. Ako pak ovaj saziv usporedimo 
s prošlim sazivom od 2005. do 2009. godine primijetili 
smo da se od 15 starih članova sedmero nalazi i u novom 
tek izabranom Općinskom vijeću. To su: Josip Čargonja, 
Anton Miculinić, Kristian Tomiša, Lidija Molnar Čargonja, 
Veljko Perić, Vlasta Šupak i Marko Sobotinčić. 

Sljedeća sjednica Općinskog vijeća održat će se 
u prvoj polovici srpnja mjeseca, a dnevnom redu bit 
će donošenje novog Statuta i Poslovnika. Naime, tim 
aktima urediti će se funkcioniranje Općinskog vijeća te 
načelnika i zamjenika načelnika u novim okolnostima, 
a uslijed ukidanja Poglavarstva što je propisano novim 
Zakonom o lokalnoj i područnoj samoupravi.  

IZBORI

PRVI NEPOSREDNI LOKALNI IZBORI 

Izborni pobjednici Željko Lambaša 
i koalicija SDP-HNS-HSS-ARS
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1. KAPITALNE INVESTICIJE

Izgradnja novog dječjeg vrtića, završetak sportske 
dvorane Mavrinci, unutarnja rekonstrukcija Doma, 
stavljanje u funkciju prostora ispod tribina na 
nogometnom igralištu, izgradnja doma za starije osobe 
te vatrogasnog doma 

2. KOMUNALNA INFRASTRUKTURA 

Nastavak izgradnje kanalizacije, dovršetak 
plinofikacije, izgradnja vodovodnih ogranaka (Soboli, 
Čavle i Bajčevo selo), nastavak izgradnje dječjih 
igrališta, pojačano održavanje nerazvrstanih cesta, 
uređenje zelenih površina, izgradnja nogostupa 
Lišćevica, novo prometno rješenje za centar Čavala, 
obnova javne rasvjete štednim žaruljama 

3. GOSPODARSTVO i ZAŠTITA OKOLIŠA 

Kreditiranje poduzetnika i subvencioniranje kamata, 
kreditiranje mještana za uređenje fasada i uvođenje 
obnovljivih izvora energije, nastaviti izradu prostorno- 
planske dokumentacije (Automotodrom, Platak, Go-
rica), izrada detaljnog plana uređenja za staru jezgru 
Grad Grobnik, promocija turizma, nastavak radova na 
očuvanju Kaštela, briga o zbrinjavanju komunalnog i 
ostalog otpada 

4. DRUŠTVENE DJELATNOSTI - sport, kultura, 
predškolski i školski odgoj, religija 

Pokretanje radio postaje, obogaćivanje kulturnog 
ljeta u Kaštelu, briga o djeci predškolskog uzrasta 
(sufinanciranje smještaja u vrtić, poklon novorođenoj 
djeci), sufinanciranje osnovnoškolaca kroz pobolj-
šanje uvjeta u školi, nastaviti sa stipendijama uče-

nika, studenata, zanatskih zanimanja, sportaša i 
poslijediplomaca, obogatiti knjižnični fond i uvesti nove 
sadržaje u knjižnicu, poticati vanškolsko okupljanje 
mladeži i kompjutersko opismenjivanje mještana, 
poticati rad udruga s konačnim ciljem okupljanja što 
većeg broja mladih

5. ZDRAVSTVO I SOCIJALNA SKRB 

Financiranje preventivne zdravstvene zaštite kroz 
organizaciju specijalističkih pregleda, preventivno 
djelovati na rizične skupine mladih (cijepljenja, 
edukacija), voditi brigu o starijim i nemoćnim osobama 
(smještaj u ustanove, kućna njega, patronaža), osigurati 
ortopedska i druga pomagala za bolesne, darivanje 
starijih osoba za blagdane, osigurati božićnicu 
umirovljenicima s malim mirovinama, subvencionirati 
prijevoz, sufinancirati humanitarni aspekt brige o 
ljudima (Crveni križ, darivatelji krvi) 

Članovi novog 
Općinskog vijeća 
konstituiranog 11. 

lipnja 2009.

Robert Zaharija, Veljko 
Perić, Josip Čargonja, 
Kristian Tomiša, Anton 

Miculinić, Norbert Mavrinac, 
Ervin Bura, Stanislav 

Lukanić, Ivan Fućak, Lidija 
Molnar Čargonja, Vlasta 
Šupak, Kristijan Rosić,  

Sandra Rosanda i Marko 
Sobotinčić

(na slici nedostaje Dolores 
Semion)

IZBORI

Pripremila: Sandi Bujan Cvečić 

Izborni program koalicije SDP-HNS-HSS-ARS
za razdoblje 2009.-2013. godine

Novootvorena
Sirana Frankulin
Čavle 125

Prodaja mlijeka, sireva, skute, vrhnja i maslaca
te ostalih domaćih mliječnih proizvoda

Radnim danom 8-12 i 17-20 sati
Subotom 8-13 sati
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GROBNIČKI DONDOLAŠI  NA 
SJEVERU EUROPE

Dih Primorja
va Danskoj 

Dan potli Mesopus-
ta, na Čistu sredu,  
uglavnon žalujemo 

za najlujimi dani va letu, ali već se 
par šeteman potli toga zbudi on 
isti črv, ki nas stalno tira naprvo. 
Znali smo da nas 26. travnja čeka 
Druženji na Ričini, kad se nastojimo 
zahvalit i odužit sin onin našin dragin 
prijatelon i rodbini, na potpori ku su 
nan davali va pasanon letu. Verujen 
da smo va toj našoj nakani uspjeli. 

Dan je bil prekrasan! Parićali 
smo okol dvesto kil mesa, ča na 
gulaš, ča na ražnju i roštilju. Bilo j 
tu i palente kompirice i pijače taman 
za petstotinjak gostih, kuliko jih 
je došlo na feštu. Sakako se želin 
zahvalit uvježbanoj ekipi prijatelih 
dondolaših i našen Nonotu (Zoran 
Manjgotić) na odlično obavjenon 
delu.

Dve šetemane potli već smo, 
na poziv načelnika općine Baška, 
gostovali na manifestaciji Crna 
ovca. Iskoristili smo priliku da 
mještanon Baške i mnogobrojnin 
goston približimo običaj dondolanja 
i uveličamo njihovu feštu. Bili smo 
lipo dočekani, a za vrime večere 
domaćini su nan pokazali kako se j 

Udruga 
„Šćenki“ razvija 

umjetničku, 
kulturnu  i 

kreativnu svijest 
Udruga „Šćenki“ osnovana 

je krajem 2007. godine, no 
sa intenzivnim radom počinje 
2009. godine. Kako nam je 
rekla predsjednica Udruge 
Maja Maričić Vukelić cilj im je 
promocija prelijepe Grobnišćine, 
a plan orijentirati se na razvijanje 
umjetničke, kreativne i kulturne 
svijesti mještana svih uzrasta i u 
svim granama umjetnosti i kulture, 
a posebno djece predškolske i 
školske dobi. Sa zadovoljstvom vas 
obavještavaju da će se u narednom 
periodu održati razni tečajevi 
razvijanja kreativnosti i likovnog 
stvaralaštva poput tečajeva 
crtanja, slikanja, keramike, šivanja, 
obrade vune, heklanja, izrade 
nakita, oslikavanje svile, stakla.
Udruga poziva sve zainteresirane 
da se jave u prostorije Turističke 
zajednice Općine Čavle, te tamo 
ispune pristupnicu za članstvo u 
Udruzi i zaokruže tečajeve za koje 
su zainteresirani i ubace ih u za to 
namijenjenu kutiju. Za sve daljnje 
informacije kontaktirat će Vas 
predsjedništvo Udruge.

Geodeti na 
terenima 

Općina Čavle pristupila je izradi 
baza prostornih i neprostornih 
podataka, a sve u cilju razvoja 
inteligentnog sustava koji upravlja 
prostorom Općine. Kako bi ovaj 
projekt zaživio, potrebno je prikupiti 
stvarne podatke pa se taj posao 
povjerio Geodetskom zavodu 
Rijeka, čiji su djelatnici počeli 
terensku izmjeru svih objekata 
u svim naseljima. Predviđeno je 
da će mjerenja trajati do kraja 
kolovoza, pa se mole građani 
vlasnici i posjednici nekretnina da 
geodetima omoguće nesmetano 
obavljanje potrebnih mjerenja. 

Piše: Nikola Vrančić- 
Kolja 

DONDOLAŠI

Dondolaši na karnevalu u Aalborgu

Izuzetno smo počašćeni da 
smo pozvani ko jedna od 15 

grup ‘z celoga svita i prva 
grupa ‘z Hrvatske na najveći 
sjevernoevropski karneval

uz sopile nikad tancalo na otoku. 
Od 21. do 25.svibnja Karneval 

Aalborg va istimenon gradu na 
sjeveru Danske bil nan je krajnje 
odredište i vjerojatno zadnje 
ovogodišnje gostovanji Grobničkih 
dondolaših. Izuzetno smo po-
čašćeni da smo pozvani, kod jedna 
od 15 skupin z celoga svita i prva 
skupina z Hrvatske, na najveći 
sjevernoevropski karneval.

Na putovanju dugon pet dan 
dve smo noći proveli va busu, 
razgjedali Hamburg va Njemačkoj, 
imeli dva nastupa na Karnevalu va 
Aalborgu pred 100 tisuću začuđenih 
promatračih. Kantali smo Tu je 
jubav moja i Rojeni san Grobničan 
srednjevjekovnon mestu Hann 
Munden va Njemačkoj i uživali 
razgjedavajuć ta predivni gradić. 
I kod šlag na kraju j došal posjet 
Orlovu gnjezdu kraj Salzburga va 
Austriji kadi j sniman i istoimeni 
film. Želin se zahvalit sin ki su nan 
pomogli da odnesemo dih Primorja 
na sjever Evrope.

Vidin da mi ponestaje prostora, 
a va našoj se Općini 
tuliko toga dogaja da 
bi Gmajna morala bit 
tjednik, kako bimo 
mogli pisat na dugo 
i široko. No moran 
van još reć da smo 
proveli akciju čišće-
nja okoliša škole na 
Čavji, a sad tribamo 
pomoć Turističkoj 
zajednici va organi-
zaciji Festivala pa-
lente i sira, čemu se 
jako veselimo. 
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Nakon zapaženih nastupa 
na iscrpljujućem ovogodišnjem 
festivalu Melodije Istre i Kvarnera 
klapa Grobnik 4. srpnja odlazi na 
gostovanje u Dalmaciju na susret 
klapa u Srinjine kraj Splita kod 
prijateljske klape Lišnjak. Nakon 
toga vikend koji će uslijediti, točnije 
od 10. do 12. srpnja sudjeluje na 
festivalu u Kaštelima gdje se natječe 
s tri pjesme, u kategorijama obrade 
domaćih pjesama, večeri svjetskih 
evergreena i autorske večeri. U 
Omišlju klapa nastupa 17. srpnja 
na susretu klapa, a 25.srpnja u 
kaštelu Grada Grobnika na večeri 
pjesama MIK-a. Nakon toga uslijedit 
će pripreme za domaćinstvo 
tradicionalnom Susretu klapa u 
kaštelu Grada Grobnika koji će se 
održati  1. i 2. kolovoza. U kolovozu 
počet će pripreme za sudjelovanje 
u obilježavanju 100. godišnjice 

U Čavlima završen je još jedan 
ciklus tečajeva informatike za koje 
interes ne opada, ali i prvi tečaj gitare. 
Pod vodstvom Damira Pandura, 
tečaj je krenuo još krajem veljače, a 
uspješno ga je završilo 12 učenika. 

Riječ je uglavnom o osnovcima koji 
pored klasične naobrazbe dobivaju 
mogućnost susresti se s popularnom 
glazbom. Radionica će se nastaviti 
i najesen, dok će tijekom ljetnih 
mjeseci u knjižnici u Čavlima uskoro 

krenuti multimedijalna radionica. Na 
jesen, a na inicijativu Klape Grobnik, 
planira se uvođenje škole pjevanja. 

Posljednje mjesto, prije generalne probe i finala 
u Rijeci, koje je posjetio Festival Melodije Istre i 
Kvarnera naše su Čavle. Tradicionalno svi su 

pogledi bili uprti u nebo, jer plan je bio festivalsku večer 
iz Doma kulture preseliti na otvoreno. Ulaznice su tih 
dana bile glavna tema svih grobničkih razgovora. 

Ovoga puta s najvećim nestrpljenjem isčekivao se 
nastup domaće Klape Grobnik s pjesmom Nono koju 
potpisuju prokušani autori Vlasta Juretić, Vinko Škaron 
i Olja Dešić. Osim samostalnog nastupa Klapa Grobnik 
pratila je još tri izvođača: Ginu Picinić, Lidiju Bačić te 
Antonelu i Nena Pavinčića. MIK je ove godine od 17. do 
28. lipnja posjetio 11 općina i gradova, a natjecalo se 
dvadeset pjesama. Prvi put u ulozi voditelja uspješno su 
se okušali Mario Lipovšek i Helena Šipraka. Evo što je u 
razglednici iz Čavala napisala je u Novom listu novinarka 
Slavica Mrkić Modrić: 

„…Čavle su već odavno zavoljele jedini putujući 
glazbeni festival u Hrvata, Festival Melodije Istre i 
Kvarnera, pa su ga uz Rijeku i najviše puta ugostile. S 
Čavala je 1974. godine emitiran i prvi televizijski prijenos 
Festivala u boji, režirao ga je legendarni Anton Martti, koji 
je tada izgovorio također legendarnu rečenicu. Naime, 
oduševljen organizacijom, publikom i gostoljubivošću 
stanovnika Čavala jednostavno je zaviknuo: „Ma, ca San 
Remo, Cavli su bolji!“ 

Mi bismo pak rekli da su Čavle jedinstvene i 
neponovljive, samo svoje i uvijek posebne, baš kao što je 
i uvijek poseban način na koji dočekuju karavanu MIK-a. 
Do sada su joj gostoprimstvo pružili i iz zraka, i sa zemlje 
i s mora, iako mora nemaju…Grobničani su oduvijek bili 
poznati kao marljivi i radišni ljudi ali i kao ljudi kojima 
su pjesma i ples sastavni dio života. To dokazuju već 
godinama družeći se s MIK-om, pa ih Mikovci već odavno 
smatraju svojom logistikom…“

Pripremila: 
Sandi Bujan Cvečić 

MIK u Čavlima – i ovog puta čekao se 
s nestrpljenjem

Bogat ljetni program nastupa Klape Grobnik

Uspješno uvođenje raznovrsnih tečajeva

Nastup u Kaštelima

crkve Sv. Bartola i blagdan Bartoje. Ova godina obilježena je mnogim 
važnim  nastupima od Njemačke do festivala MIK, Kaštela i festivala 
u  Buzetu, zatim susreta klapa u Škrljevu i Dramalju, koncertom na 
Orehovici, kao i mnogi nastupi za Općinu Čavle. U svakom slučaju vrlo 
uspješna i aktivna 2009., a tek je polovica godine iza njih. 
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KORIJENI
Razgovor: Fra ZVJEZDAN LINIĆ, istaknuti hrvatski svećenik s Grobnišćine

Franjevački karizmatik iz 
grobničke župe

Fra Zvjezdana Linić zacijelo 
pripada najužem krugu naj-
poznatijih imena Grobnišćine, 

a već niz godina i najužem krugu 
najistaknutijih svećenika Hrvatske. 
On je danas karizmatski svećenik 
kojem se s velikim povjerenjem 
obraćaju vjernici iz čitave Hrvatske 
i kojeg s velikim uvažavanjem 
ugošćuju svi hrvatski mediji. Razlog 
je jednostavan: ovaj franjevački 
svećenik privlači i obogaćuje ljude 
svoga vremena.

Rođen je 1941. godine u Svilnom, 
u župi svetog Filipa i Jakova u 
Grobniku, a odgojen u ozračju 
praktične vjere svoje brojne obitelji 
i širem ozračju Gospina svetišta na 
Trsatu. Tako će ove tri sastavnice 
njegova rođenja i odrastanja: obitelj, 
grobnička župa i Gospino svetište, 
najprije odrediti njegov životni 
put, a potom nadahnjivati njegovo 
svećeničko djelovanje. Uvijek 
otvoreno za sve ljude, a ukorijenjeno 
u grobničku župu u kojoj je u srpnju 
2007. godine proslavio 40. obljetnicu 
svoga plodnog svećeništva.  

Fra Zvjezdana Linića ponovo 
ćemo imati priliku vidjeti i doživjeti na 
Grobnišćini, ovaj put u župi svetog 
Bartola apostola u Cerniku u sklopu 
glavne proslave 100. obljetnice 
izgradnje župne crkve. Veliki vjernički 
susret, koji će biti upriličen 23. 
kolovoza s početkom u 18.00 sati je 
povod, a razloga je naravno mnogo 
za ovaj razgovor u Gmajni.

Ponos na rodni kraj
Vi ste danas, u određenom 

smislu, svećenik cijele Hrvatske. 
No kako ste rođeni i odrasli u 
grobničkoj obitelji i u ozračju 
grobničke tradicije, recite nam 
koliko je ta činjenica utjecala na 
Vas osobno, koliki utjecaj imaju 
obitelj i tradicija danas te koliko 
se Grobnišćina razlikuje od drugih 
sredina.

Utjecaj obitelji u vrijeme mojeg 
djetinjstva bio je svakako veći i dublji 

nego danas. Nije bilo televizije, tek tu 
i tamo je netko imao radioprijemnik. 
Rijetko se išlo u kino, a zabave su bile 
na seoskoj razini zdravog i pristojnog 
plesa i provoda. Doduše, bilo je u ono 
vrijeme pritisaka državnog režima, ali 
se čovjek osjećao zaštićen svojom 
obitelji i autoritetom roditelja, a ako 
je iz vjerničke obitelji, i Crkve. U moj 
obitelji se njegovao duh molitve, 
zajednički se molilo. Nije bilo 
vjerskog tiska, jer je sve to dokinuto 
nastupom komunističkog režima, 
ali su se zato čitali vjerski glasnici 
iz prijeratnog vremena i hranili smo 
time svoj duhovni život. 

Na moje zvanje posebno je 
utjecala najprije obitelj. Išlo se 
redovito na misu i molilo se. Išli smo 
naizmjence na Grobnik u župnu 
crkvu ili na Trsat u svetište Majke 
Božje. Osim tog utjecaja moram 
priznati da su na moje zvanje utjecali 
najprije stari i starim Grobničanima 
poznati pokojni svećenik vlč. Josip 
Linić, zvani Pepe. Meni osobno je on 
puno značio, uvijek mi je bio dobar 
primjer i rado mi je posuđivao knjige 
iz svoje osobne ili župne biblioteke. 
Drugi svećenik koji mi je značio bio je 
isto tako pokojni fratar o. Ivan Kovač 
koji je djelovao na Trsatu i koji me je 
nekako franjevački usmjerio. 

Grad Grobnik, srpanj 2007.
Ponovo na Grobnišćini - u Cerniku na Bartoju

Prepoznatljiv je mentalitet 

materijalizma koji guši u 

čovjeku potrebu za onim 

duhovnim, koji u čovjeku 

potiskuje osjećaj za Boga

Moram priznati da sam doživljavao 
ozračje vjere u svojoj rodnoj župi 
izazovom za svoj rast. U odnosu 
na druga područja oko Rijeke, ono 
je bilo puno katoličkije, a u odnosu 
na druge krajeve koje sam kasnije 
upoznavao po Hrvatskoj uvijek 
sam nekako bio ponosan na svoj 
rodni kraj. Pogotovo što je Grobnik 
obilježen i drugim zvanjima koji 
još uvijek znače puno u djelovanju 
naše Crkve: mons. Ivoslav Linić, 
Josip Manjgotić, vlč. Josip Šimac te 
pokojni o. Jerko Fućak. Sve je to i 
moje vrijeme, makar su svi ovi malo 
stariji od mene. 

Život za druge
Proslava 100. obljetnice 

izgradnje župne crkve u Cerniku, 
koju će uveličati i sudjelovanje 
Vaše iznimne osobnosti, imati će i 
poruku «Probudi se Grobnišćino». 
Kako ovu poruku vidite iz Vaše 
perspektive, te kako gledate na 
ukupna kretanja u suvremenom 
svijetu?

Cijela se Grobinšćina puno 
promijenila, ekonomski, socijalno, 
društveno, vjerski. Gotovo da se više 
ni ne osjeća neki seoski mentalitet. 
Ipak, vjerujem da župe Grobnik, 
Cernik i Jelenje žive stanovitim dobrim 
vjerskim životom. Jasno, gledajući 
na one koji to žele i koji su tome 
otvoreni. I tu se osjeća sve veći utjecaj 
svijeta u kojem živimo. Prepoznatljiv 
je mentalitet materijalizma koji guši u 
čovjeku potrebu za onim duhovnim, 
koji u čovjeku potiskuje osjećaj za 
Boga. To je tako i u svijetu u kojem 
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naše lijepe domovine Hrvatske, ali 
i po drugim zemljama Europe, pa 
i Amerike i Australije, gdje sam bio 
u nekoliko navrata, kod ljudi našeg 
porijekla.

Vrlo često programe duhovne 
obnove nudim uz predavanja i 
molitve za ozdravljenje i oslobođenje. 
Duhovna obnova kao takva uvijek je 
najprije poziv vjernicima da prodube 
svoju vjeru i da se otvore trajnom 
pozivu na obraćenje, tj. na kvalitetniji 
i radosniji život po evanđelju. A Isus, 
koji je liječio mnoge bolesnike, i 
danas liječi po molitvi Crkve, jer je 
apostolima dao punomoć “da će na 
nemoćnike ruke polagati i bit će im 
dobro!” To Crkva čini po sakramentu 
bolesničkog pomazanja i po molitvi. 
Ja to vjerujem i obilno koristim kod 
takvih duhovnih obnova, budući da 
je briga oko duševnog i tjelesnog 
zdravlja jako prisutna u čovjeku. I 
divno je da čovjek vjernik može i 
danas osjetiti takvu čudesnu Isusovu 
prisutnost. 

Isto tako čitamo u evanđeljima 
kako je Isus oslobađao ljude od 

sila zla i istjerivao iz opsjednutih zle 
duhove. I danas osjećamo da ima 
puno zla u svijetu, da ima zloće i 
pakosti, pa prema tome i utjecaja 
đavla. Često se čovjek osjeća 
bespomoćan pred nekim unutarnjim 
napastima i izvanjskim izazovima. 
Treba nam pomoć Krista Spasitelja. 
I vjerujem da je s nama i u nama. 
Prema tome smijemo ga zamoliti da 
se takav proslavi i u Crkvi danas, u 
zajednicama vjernika danas. I kad 
se u zajednici jako moli, jako vjeruje, 
onda se događaju i divni pomaci na 
psihi i na tijelu.

U svom programu 23. kolovoza 
namjeravam sažeti u tih dva tri sata 
programa mnogo od toga što obično 
ostvarim kroz 4 dana duhovne 
obnove. Želim govoriti o Isusu, moliti 
s vjernicima, otkriti snagu Božje riječi 
u evanđeljima. I bit će to onda kratka, 
ali vjerujem duboka duhovna obnova 
za one koji budu došli. A rado molim 
za ono što čovjeka danas tišti. U 
okviru molitve za oslobođenje mislim 
posebno na velika zla današnjice: 
droga, alkohol, kocka, preljubi 
i rastave brakova, proklinjanja i 
prokletstva, magijski utjecaji do 
perverznosti satanizma. 

Želim iskreno da se u duši 
prisutnih osjeti dodir Božji. I bit će 
onda lijepo. 

živimo. Novac je uvijek napast za 
čovjeka. Stari su rekli da je “novac 
dobar sluga ali loš gospodar” i jao 
čovjeku kad njime zagospodari taj 
duh zgrtanja novca, a pogotovo 
ovisnost o kocki i hazardnim igrama. 
I nije čudo da ljudi ovisni o zgrtanju 
novca i priviknuti na neki standard 
koji im puno znači nemaju vremena 
za nedjeljnu misu, za duhovne 
vrijednosti. 

Drugo zlo koje pritišće današnjeg 
čovjeka je stanoviti mentalitet he-
donizma koji je jako prisutan u ovo-
me svijetu. Moda, reklame, filmovi, 
mediji, sapunice, pornografija: sve 
to čovjeka vuče u život uživanja bez 
odgovornosti, posebno uživanja na 
tjelesnom, seksualnom planu. Mladi 
se ljudi sve teže odlučuju za brak jer 
tobože žele još “živjeti”. Očito da ne 
prepoznaju ljepotu života u vjernosti i 
odgovornosti za jednu drugu osobu. 
Mlade se prepušta zabavama i užitku 
gdje su prisutni droga, alkohol, kocka 
i tjelesna raspuštenost, i to se smatra 
normalnim. Sve više mladih se 
usuđuju (makar bili i katolici) živjeti 
skupa bez braka i bez blagoslova. 
Takav duh sigurno ne pridonosi 
zdravom obiteljskom životu, zdravom 
društvu, demografskom porastu 
našeg naroda. Duh evanđelja je 
duh predanja i života za druge, 
požrtvovnosti darivanja, odricanja 
kako bi drugima kraj nas bilo lijepo. 
Moglo bi se reći da nas Isus zove da 
živimo za druge, a da nas mentalitet 
ovoga svijeta potiče na sebični život 
užitka za vlastito zadovoljstvo. 

Snaga Božje riječi
Poznati ste po duhovnim 

vježbama i seminarima.  Kako 
zamišljate duhovni program u 
Cerniku uoči župnog blagdana 
i što možemo očekivati u tom 
pogledu od vašeg dolaska u crkvu 
sv. Bartola? U čemu Vi vidite ključ 
nove evangelizacije? 

Dolazim radosno u crkvu sv. 
Bartola, pogotovo uz ovu lijepu 
obljetnicu. Čestitam župljanima, ali i 
cijeloj Grobinšćini, jer je to zapravo 
blagdan cijelog kraja, budući da je 
ova župa iznjedrena iz starodrevne 
grobničke župe sv. Filipa i Jakova. 
Drago mi je da mogu ponuditi nešto 
od programa koji nudim u svojoj 
kući duhovnih obnova u Taboru u 
Samoboru, a koji nudim diljem cijele 

KORIJENI

Fra Zvjezdan Linić: od sjemeništa do «Tabora»
U 15. godini života novi dom 

mladog Zvjezdana Linića postaje 
sjemenište na zagrebačkom 
Kaptolu. Nakon ređenja i prve 
mlade mise 1967. godine, pet 
godina provodi na dodiplomskom 
studiju u Insbrucku i Parizu, gdje 
među našim radnicima obavlja i 
određene pastoralne aktivnosti. 
Nakon povratka u domovinu radi kao 
profesor teologije u Rijeci, a na Trsatu 
u marijanskom svetištu djeluje, kroz 
različite pastoralne oblike, ukupno 
pet godina. Pastoralno djelovanje 
nastavlja u Karlovcu, Novom Sadu 
i Osijeku, te punih 16 godina na 
Kaptolu u Zagrebu.

Nakon zagrebačkog Kaptola vodi, 
već 12 godina, Kuću susreta «Tabor» 
u Samoboru, gdje na vježbama 
i seminarima duhovne obnove godišnje okuplja oko 20 tisuća vjernika, 
među kojima i brojne poznate osobe iz različitih područja javnog života.

Duh evanđelja je duh 

predanja i života za druge, 

požrtvovnosti, darivanja, 

odricanja, kako bi drugima 

kraj nas bilo lijepo

Razgovarao: Zlatko Kurtović
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Ove godine navršava se 100 
godina od izgradnje župne 
crkve u župi svetog Bartola 

apostola u Cerniku. Za današnju 
generaciju župljana cerničke župe 
ova obljetnica predstavlja veliki dar 
i izazov. U cilju njenog dostojnog 
obilježavanja Župno pastoralno 
vijeće osnovalo je, na inicijativu i uz 
svesrdnu uključenost župnika Pere 
Zebe, veliki Odbor za proslavu. 

Izgradnja crkve
Prvi korak prema izgradnji da-

našnje župne crkve učinio je župnik 
Nikola Gršković 1895. godine. Tada 
je u molbi svojim pretpostavljenima 
ukazao na potrebu izgradnje nove 
crkve, s obzirom da je stara, koja je 
izgrađena koncem 18. stoljeća za 
700 vjernika, postala «tesna, nizka i 
kratka» za tadašnjih «1.630 dušah». 
Nedugo zatim započinju pripreme 
za izgradnju nove crkve koje, 
unatoč spremnosti župljana na 
velika odricanja, teku vrlo sporo.

Padom režima bana Khuena-
Herdervaryja i odlaskom župnika 
Grškovića u mirovinu pripreme 
nakratko zastaju 1903. godine, a 
iste ih godine nastavlja novi župnik, 
mladi i ambiciozni Srećko Blažević. 
On se osobito istakao u prikupljanju 
dobrovoljnih priloga među kojima 
su se, uz obilne priloge župljana 
i mještana iseljenih u Ameriku, 
našli i darovi cara Franje Josipa 
i kotarskog predstojnika baruna 
Zmajića. 

OBLJETNICE

Stogodišnja crkva
u novom okruženju

OBILJEŽAVANJE STOTE OBLJETNICE IZGRADNJE ŽUPNE CRKVE U CERNIKU

Časna prošlost utkana
u župno zajedništvo

A kad su sve aktivnosti krenule 
prema konačnoj realizaciji projekta 
problemi nastaju oko dozvole za 
gradnju, koju općinska vlast izdaje 
tek u siječnju 1908. godine. U ljeto 
iste godine srušena je stara crkva i 
na istom mjestu postavljen kamen 
temeljac nove, današnje crkve, koja 
je pod rukovodstvom poduzetnika i 
graditelja Lovre Miculinića dovršena 
koncem 1909. godine.

Odbor za proslavu
Na temelju zaključka Župnog 

pastoralnog vijeća osnovan je, u 
mjesecu ožujku ove godine, Odbor 
za proslavu stote obljetnice župne 
crkve i Bartoje 2009. Na prvoj 
sjednici članovi su izrazili veliko 
zadovoljstvo što mogu sudjelovati 
u radu Odbora i osobnu spremnost 
na pružanje maksimalne potpore 
dostojnom obilježavanju ove velike 
obljetnice.

Glavne zadaće odbora, koji broji 
29 članova, jesu osmišljavanje i 
provođenje različitih pastoralnih 
događanja tijekom cijele 2009. 
godine, suradnja s medijima, te 
pribavljanje potrebnih financijskih i 
materijalnih sredstava. U travnju je 
izrađen okvirni program za cijelu 
godinu, mnoge njegove točke 
već su realizirane, a glavne će 
biti upriličene u sklopu proslave 
ovogodišnje Bartoje.

Odbor povremeno održava 
zajedničke sjednice, a operativno 
djeluje u tri pododbora: za liturgiju, 

za program i medije, te za financijsku 
i materijalnu potporu. Voditelj prvog 
pododbora je vlč. Sanjin Francetić, 
drugog Arsen Salihagić, a trećeg 
Nada Luketić.

Glavni ciljevi
Tijekom dosadašnjih sastanaka 

i neformalnih susreta iskristalizirani 
su i glavni ciljevi obilježavanja ovog 
datuma. Istaknuto je, prije svega, 
da proslava stote obljetnice župne 
crkve ne bi smjela imati samo 
jednokratni manifestativni karakter. 
U tomu smislu usmjerena je i Kantata 
od svetog Bartola Cerničkog, 
svojevrsna župna himna kojoj su 
autori pjesnikinja Vlasta Juretić i 
glazbenik Vinko Škaron. Kantata 
poziva na «buđenje Grobnišćine», 
a premijerno će biti izvedena uoči 
blagdana svetog Bartola. 

Obilježavanje ove velike 
obljetnice župne crkve treba, 
prema riječima župnika Pere Zebe, 
biti u znaku naše časne prošlosti, 
ali i okrenuto u budućnost. U 
tomu smislu glavni ciljevi proslave 
su: (1) iskazivanje zahvalnosti i 
poštovanja prema ljudima koji su 
izravno ili neizravno sudjelovali u 
izgradnji župne crkve, (2) dostojno 
osvjetljavanje i vrednovanje povijesti 
cerničke župe i kršćanske tradicije 
Grobnišćine i (3) učvršćivanje 
kršćanskih vrijednosti, župnog 
zajedništva i osobne vjere današnjih 
vjernika.

Z. Kurtović

Proslava

stote obljetnice 

župne crkve nema 

samo jednokratni 

manifestativni

karakter
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Od 1991. do 1995. 
godine, za vrijeme 
Domovinskog rata 

odumirale su brojne kolonije, 
koje su širom Hrvatske radile 
od sredine prošlog stoljeća, 
ali su se poslije njega pojavile 
nove – grobnička kao prva.

Za grobničku likovnu 
koloniju značajno je da se od 
osnutka oslonila na iskustvo, 
znanje i profesionalizam 
istaknutih hrvatskih povjes-
ničara umjetnosti. U nepo-

srednom susjedstvu Rijeke i Opatije nije lako osmisliti i 
profilirati likovni program koji bi mogao biti bolji, jednako 
dobar ili barem komplementaran. Međutim, uspjeli smo. 

U radu Međunarodne likovne kolonije Grobnik dosad 
su u raznim sazivima sudjelovali likovni umjetnici iz 
Hrvatske i mnogih drugih zemalja: Italije, Slovenije, 
Austrije, Makedonije, Bosne i Hercegovine, Nizozemske, 
Španjolske, Mađarske, Njemačke, Francuske, Kine,  
Japana i Brazila  

Deset godina Galerije suvremene 
umjetnosti Grobnik

Već je u prvim godinama rada grobničke Kolonije 
stvorena jezgra Zbirke suvremene likovne umjetnosti. 
Taj je početni fundus bio najsnažnijom inicijativom 
za preuređenje kata grobničkoga Kaštela u jednu 
od najljepših galerija Primorsko-goranske županije 
– Galeriju suvremene umjetnosti Grobnik. Za izuzetno 
kvalitetan sadržaj grobničkoga Kaštela i njegov današnji 
izgled zahvaljujemo Ministarstvu kulture RH i Primorsko-
goranskoj županiji, ali posebice Općini Čavle, koja je, kao 
i za sve ostale uspješno realizirane programe, podnijela 
najveći dio tereta, te grobničkoj Katedri u cijelosti bila, i 
do danas ostala, najsnažnijom potporom.

S njemačkom je udrugom umjetnika Syrlin 
dogovorena velika izložba 10 godina mediteranskih 
susreta u Grobniku, koja je bila postavljena od 3. do 
28. rujna 2008. godine u Stuttgartu-Kongresni centar 
Sindelfingen. Na toj su izložbi bila izložena 102 likovna 
rada iz fundusa MLKG, sedamdesetak autora.  Sve 
su se pripreme odvijale pod budnim okom njemačkih 
povjesničara umjetnosti, a s hrvatske je strane stručni 
nadzor bio na profesoru Berislavu Valušeku.

U prvoj polovici 2009. godine je nastavljena intenzivna 
međunarodna suradnja s pripremama za veliku ljetnu 
izložbu njemačkih likovnih umjetnika u grobničkoj 
Galeriji, s likovnim radovima  članova Međunarodne 
udruge umjetnika Syrlin iz Stuttgarta, danas već 
neupitno udruge–prijatelja grobničke Čakavske katedre. 
Razumljivo je da prostor grobničke Galerije suvremene 

umjetnosti ograničava zastupljenost članova Syrlin-
a, te je za izložbu S mojeg se Kaštela Njemačka vidi 
profesor Berislav Valušek odabrao likovne radove kojih 
su autori njemački umjetnici: Roswitha Zentler - von 
Helly, Margarete Baur, Anita Bialas, Maike Feddern, 
Mercedes Felgueres, Christiane Franz-Schmitt, In-
Soon Grobholz, Anna Krivolap, Ruth Schleeh, Andrea 
Rathert-Schützdeller, Karl Striebel, Heike ten Brink i 
Melanka Herbut.

Novi susret umjetnika MLK Grobnik 
krajem rujna

Kada već govorimo o likovnoj djelatnosti grobničke 
Čakavske katedre i međunarodnoj suradnji u 2009. 
godini, potrebno je pripomenuti da već teku pripreme 
za ovogodišnji jednotjedni rad MLKG u rujnu, sa 
sudionicima-likovnim umjetnicima iz Europe i drugih 
zemalja svijeta. Posebice i u tom segmentu treba naglasiti 
i daljnju uspješnu suradnju s Međunarodnom udrugom 
umjetnika Syrlin iz Stuttgarta jer je već do danas utvrđeno 
osam sudionika-članova iste Udruge, koji će sudjelovati 
u radu MLKG od 28. rujna do 3. listopada. 

I na kraju, po onome kako bi naši prijatelji iz Njemačke 
kazali:  Zucker kommt zuletzt, odnosno šećer dolazi na 
kraju. Svih nas u grobničkoj Čakavskoj katedri posebice 
veseli što smo s našim prijateljima iz Njemačke podijelili 
izuzetno radovanje i upravo s otvaranjem ove izložbe, 
na najbolji mogući način, svečano obilježili deset godina 
Galerije suvremene umjetnosti Grobnik. Naime, Galerija 
je službeno otvorena 31. svibnja 1999. godine!

IZLOŽBE

S mojeg se Kaštela Njemačka vidi 
U KAŠTELU OTVORENA IZLOŽBA UMJETNIKA IZ NJEMAČKE

Piše: Vlasta Juretić

Izložba S mojeg se Kaštela Njemačka 
vidi bit će postavljena do 15. kolovoza, 
a nakon toga slijede izložbe likovnih 

umjetnika-članova Syrlina u Trstu, 
Waršavi, Londonu, te turneja po Americi

 
S otvorenja izložbe u Gradu Grobniku
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Neusklađeni susjedi

Uigrani susjedi
Župana, gradonačelnika i načelni-

ka možemo izabrati, po novom, u 
prvom ili u drugom krugu. Ako se za 
ove dužnosti natječe veći broj kandida-
ta, a u prvom krugu nitko ne osvoji više 
od 50 posto glasova izašlih na izbore, 
u drugi krug ulaze dva najuspješnija 
kandidata. U proteklim izborima u dvi-
je grobničke općine, Čavlima i Jelenju, 
te u dva nama susjedna grada, Rijeci 
i Bakru natjecalo se više kandidata, a 
drugog kruga nigdje nije bilo.

Jer, dosadašnji čelnici, sa svojim ui-
granim ekipama, ovdje su već u prvom 
krugu osvojili uvjerljivo natpolovičnu 
većinu glasova.

Daniel Grobnički
U ilustriranoj bilješci prošlog broja 

vidjeli smo ga s harmonikom i šeširom. 
U protekla dva mjeseca mogli smo ga 
vidjeti i slušati za orguljama u župnoj 
crkvi u Cerniku i ponovo s harmoni-
kom u programu posvećenom materi 
mlikarici na Rebri. No mogli smo ga 
vidjeti i u novinama i gledati na tele-
viziji, a povodom njegova nastupa na 
ovogodišnjem festivalu Grobnički tići 
kantaju na kojemu je pobijedio četvrti 
put zaredom. Pohađa OŠ «Čavle», a 
član je KUD-a «Zvir» iz Jelenja.

Riječ je, naravno, o Danielu 
Šimeku. Ili, o Danielu Grobničkom.

BILJEŠKE

Naš Platak je lijep, idiličan 
i drag, ali i tu može zaiskriti 
među susjedima. Tako smo 
početkom lipnja u Novom lis-
tu mogli pročitati i reportažu 
o susjedu koji je nenadano 
odlučio zapriječiti put – preko 

Mozart u Cerniku
U sklopu proslave 100. obljetnice 

župne crkve u Cerniku održan je, u subotu 
9. svibnja u velikoj župnoj dvorani, koncert 
ozbiljne glazbe grupe «Ensemble Con-
temporanea  21». Pokrovitelj koncerta bila 
je Općina Čavle, a nastupili su i oduševili 
brojnu publiku četiri sjajna glazbenika: 
brat Zdravko i sestra Snježana Pleše, te 
inozemni članovi grupe, Aned Sngryan i 
Luka Čibej.

No, valja nam zabilježiti i da su 
voditelji grupe, brat i sestra Pleše, naši 
Čavjančani.

S naglaskom

Svečanost na Rebri održava se prve nedjelje nakon 
Tjelova. Ove godine to je bilo 14. lipnja

DRUŠTVO NAŠA DJECA

Raznovrsna zadovoljstva

Više stotina štovatelja truda, 
muke i ljubavi matere mlikarice i 
ove se godine okupilo na tradi-
cionalnoj crkvenoj i svjetovnoj 
svečanosti na Rebri kod kape-
lice Poklon križu. Pokrovitelji ove 
svečanost, koju su prije osam 
godina osmislili i utemeljili Edo 
Žeželić i vlč. Pero Zeba, ponovo 
su bili Općina Čavle i TZ Čavle. 
Ponovo su grobnički plovani pred-
vodili misno slavlje, ponovo su 

grobnički pjesnici i pjevači izvo-
dili prigodne pjesme, ponovo su 
mještani Hrastenice priredili bogat 
domjenak s domaćim kolačima i 
grobničkim proizvodima.

I ponovo su sjećanja na mater 
mlikaricu ispunila srce i dušu svih 
sudionika ove dostojanstvene 
svečanosti s velikim i jakim emo-
cijama. Osmi put kao i prvi put. I 
kao svaki put kada svoje vrijeme i 
svoju pozornost posvetimo majci.

U proteklom razdoblju bilježimo tri vrijedna događaja u kojima 
su sudjelovala djeca naše Općine.

Pucko i Packo. Povodom Dana škole upriličili smo, 21. svibnja 
u Domu kulture Čavle, predstavu za školsku i predškolsku djecu 
«Pucko i Packo» u izvedbi RI TEATRA iz Rijeke.

Crni lug. U svibnju, 23., organizirali smo izlet u Crni lug. U 
njemu su sudjelovala školska i predškolska djeca s roditeljima, 
predvodile su ga učiteljice OŠ «Čavle», a svatko je uživao u šetnji 
i izvornim čarima prirode.

Festival palente i sira. Za ovogodišnji Festival palente i sira 
naša djeca su pripremila, pod vodstvom učiteljica OŠ «Čavle», 
likovnu radionicu, te razne prigodne recitacije i plesove.

Nevenka Margetić Pripremio: Z. Kurtović

svoga terena – do vikendica svoja tri 
povremena susjeda. I kao u svakom sporu 
svatko ima svoje razloge za ljutnju i svoju 
pravicu, u što ovdje, naravno, ne kanimo 
ulaziti. Tek želimo navesti jednu misao ve-
likog mirotvorca Gandhija.

Tri četvrtine nesporazuma nestat će 
s ovog svijeta samo ako se postavimo u 
položaj osobe s druge strane i shvatimo je. 

Va čast materi mlikarici
osmi put na Rebri
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Majčini osmjesi
grobničke legende pričaju

OŠ Čavle bila je i u protekloj školskoj godini u svakom broju 
Gmajne. Tu smo na jednoj stranici izvještavali o tekućim zbivanjima i 
objavljivali nadahnute radove učenika. No kako je «Naša škola» velika 
zajednica mladih ljudi, gdje se stalno nešto događa i stvara, da smo 
imali i nekoliko stranica ne bismo uspjeli prenijeti sve što je vrijedno 
i zanimljivo. Stoga smo morali birati i izdvajati «najbolje i najvažnije», 
koje je – naravno – uvijek moglo biti i nešto drugo i drugačije. Tako 
ćemo i ovaj put izdvojiti samo dio sadržaja iz opsežnog izvješća o 
protekloj godini, kao što ćemo i od više objavljenih radova u knjizi 
«Hrvatska kulturna baština, 14. natječaj» odabrati samo jedan.

Odbojkašice škole prvakinje države
U cilju kvalitetne organizacije slobodnog vremena, unapređenja 

odgojno-obrazovnog rada i razvoja socijalnih, kulturnih i osobnih 
kompetencija, učenici uz redovitu i izbornu nastavu sudjeluju i 
u brojnim izvannastavnim aktivnostima. Pritom se, naglašavaju 
kreativnost, informatička pismenost i cjeloživotno učenje, te u sve 
aktivnosti i programe ugrađuju vrijednosti poput identiteta, znanja, 
solidarnosti i odgovornosti.

Naravno, spomenute ciljeve svaka škola ostvaruje na svoj način 
i s različitim rezultatima. OŠ «Čavle», koja je u školskoj godini 
2008/2009. imala 577 učenika raspoređenih u 24 razreda Matične 
škole i dva razredna odjela Područne škole «Grobnik», tradicionalno 
je aktivna na svim poljima stvaralaštva, zabave i sporta i tradicionalno 
ostvaruje izvrsne rezultate. U okviru takve tradicije aktivnosti postaju 
sve brojnije, a rezultati sve zapaženiji. Valja nam primjetiti da sve to ne 
dolazi niti samo po sebi niti po inerciji dobre tradicije. To je plod, prije 
svega, odličnog funkcioniranja svestrane suradnje, najprije unutarnje 
na relaciji: ravnateljica škole – mentori – učenici, a potom školske 
suradnje s Općinom, Županijom i roditeljima.

Tako su ove godine učenici OŠ «Čavle», kao članovi različitih 
društava, sekcija i grupa, sa svojim mentorima ili trenerima sudjelovali 
u brojnim županijskim, državnim i međunarodnim natjecanjima i 
osvajali mnoge vrijedne nagrade. O nizu vrijednih rezultata izvijestili 
smo u prošlim brojevima, a u ovoj prigodi izdvajamo prvo mjesto 
odbojkašica škole na prvenstvu države.

NAŠA ŠKOLA

Pripremio: Z. Kurtović

NA KRAJU ŠKOLSKE 2008/2009.

Grobničko srce
i duša slavonska

Mama bi htjela da sam Grobničanka
i slijedim korijene njene.

Tata bi htio da sam Slavonka 
i u srcu nosim slavonske ravnice

zlatom prelivene.
Imam ja, djeda i baku,

koji uvijek Slavoniju veličaju.
Imam ja i majku,

njeni osmjesi grobničke legende pričaju.

Na Grobniku je Grobničko polje.
Na njemu gardelci, grobničke ptice,

u Slavoniji su male rijeke
i zlatne slavonske ravnice.

Ovdje se na Grobniku spravlja
grobnička palenta kompirica,

dok u Slavoniji fiš paprikaš i čobanac
istjeruju osmjeh na sva lica.

Grobnik je i majka mlikarica
koja je na leđima nosila breme 

sve do Rijeke.
Dok se u Slavoniji radilo težačkim radom,

na poljima su ostarjele ruke nježne i meke.

Slavonske nošnje šepure se 
šarama na rubovima,

djevojčice svilenim vrpcama 
i baršunom oko vrata.

Dječaci su ponosni na svoje crne sakoe
ukrašene vezovima naslijeđenim od tata.
Grobničke nošnje su crne i bijele boje.

Kada mi o tome priča moja majka,
krijepi sjećanje svoje.

Na Grobniku ima nekoliko veći crkva
oko kojih oblijeću ptice selice.
Nose sa sobom pozdrav mio

iz meni drage slavonske kapelice.

Sanjam da su se Slavonija 
i Grobnik udružili skupa,

sanjam da postoji rijeka Rječina-Drava.
Sanjam da težaci pomažu mlikaricama

u Rijeku mlijeko nositi,
sanjam da su gardelci 

po nebu stali kola voziti.
I dok moje srce za Grobnik bije,

U meni je duša Slavonije.

Anja Vuk, 6.a
Voditelj: Dolores Maršanić

Troje najboljih
Najučenik. Učenikom genera-
cije proglašen je Sebastian 
Glad, učenik 8.c razreda. 
Najboljem učeniku Općina 
Čavle dodijeljuje, tradicional-
no, vrijednu nagradu.
Najsportaš. Najboljim sporta-
šem proglašen je Martin Damiš, 
učenik 8. c razreda. Njegov 
sport je atletika.
Najsportašica. Za najbolju 
sportašicu proglašena je Elena 
Srića, učenica 8. a razreda. 
Njeni sportovi su atletika i 
skijanje.

Učenik generacije 
Sebastian Glad
i ravnateljica
Tanja Stanković
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film na Grobničkom polju, najprije su 
vježbali na otvorenom, ali ubrzo ima 
je Grabarov otac dao na korištenje 
jednu prostoriju u obiteljskoj kući. 
Danas Klub na 150 četvornih metara 
ima sedamdesetak različitih sprava, 
utega, bicikala, steper, traku za 
trčanje pa čak i saunu što omogućava 
vrlo dobru podlogu za rekreaciju 
žena i muškaraca, vježbanje 
djece, ali i treninge body buildera i 
pripreme profesionalnih sportaša. 

SPORT

 Z. K.

NK «GROBNIČAN»

Nakon prve 
sezone u višoj ligi

U prvoj sezoni u Trećoj hrvatskoj nogometnoj 
ligi – Zapad, nogometaši «Grobničana» zauzeli 
su 12. mjesto na tablici koja broji 18 klubova. 
Osvojili su 43 boda, svega pet bodova manje 
od petoplasiranog «Poleta». Za ilustraciju 
uspoređujemo njegovu 12. poziciju s pozicijom 
prvog, petog i posljednjeg na tablici.

1. Rudeš 34 22 10   2 63:24 76
5. Polet 34 14   6 14 59:51 48
12. Grobničan 34 13   4 17 40:58 43
18. Samobor 34   6 11 17 35:62 29

AUTOMOTODROM GROBNIK

Pedeseta utrka 
Prvenstva Alpe Jadran

Na međunarodnoj moto-
ciklističkoj utrci «Dioki Dina 
European cup 2009.», jubi-
larnoj 50. bodovnoj utrci na 
Grobničkom polju Prvenstva 
Alpe Jadran, koja je završila 
14. lipnja 2009., najbolje 
plasirani Hrvati bili su:

Luka Nervo, prvi u klasi StockSport 600,
Dominik Nervo, drugi u klasi 125 SP i
Ivan Višak, treći u klasi 125 GP

KLUB ATLETSKE GIMNASTIKE „SPORTMAN“ SLAVI  50. OBLJETNICU

Zastenički “Sportman” - u vrhu 
hrvatske atletske gimnastike

U Zastenicama, u prizemlju 
obiteljske kuće čak 50 go-
dina djeluje Klub atletske gim-

nastike „Sportman“ što ga svrstava u 
najstarije klubove atletske gimnastike 
u Hrvatskoj. Ovaj vrijedan jubilej 
slavi i njegov voditelj Zlatko Grabar, 
profesor kineziološke rekreacije 

Prof. Zlatko Grabar, grobnička legenda rekreacije i body buildinga

Osnova dobrog zdravlja 

su tjelovježba i zdrava 

prehrana bez raznih, 

a često i opasnih, 

stimulansa. „Palenta i 

grobnički sir. To van ja jin 

i vježban saki dan“, otkrio 

nam je 62- godišnji prof. 

Grabar tajnu svog dobrog 

izgleda i zdravlja 

te tjelesne i zdravstvene kulture 
zaposlen u Osnovnoj školi „Vladimir 
Gortan“ na Vojaku. Sve je počelo 
1959. godine kad je prof. Grabar imao 
nepunih 14 godina i kada je okupio 
desetak mladića. Vođeni idealom 
Misterom Univerzuma  Steveom 
Reevesom koji je te godine snimao 
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Zlatko Grabar i ja sreli smo se 
davno, unazad više od 20 godina, na 
hodniku zgrade u kojoj smo oboje 
radili. Odmah smo se prepoznali po 
grobničkom govoru. Već tada sam 
imala problem s kralježnicom, požalila 
mu se i uključila se u vježbanje u 
sklopu njegovog Kluba „Sportmen“. A 
vježbanje traje do danas. U Klub dolaze 
djeca, žene, muškarci, mladi i stari. 
Vježbe su raznovrsne, a on je prema 
nama vrlo profesionalan i kritičan. 
Tijekom vježbanja upozorava nas na 
pravilno vježbanje i disanje. Sat našeg 

vježbanja podijelio je u tri faze: vježbe 
zagrijavanja, vježbe na spravama, i 
na kraju vježbe istezanja, disanja i 
opuštanja. Ženska grupa „Sportman“ 
sada broji 20 članica raznih dobi, od 
srednjoškolki do penzionerki. Svaka 
od njih ima svoj razlog za dolazak u 
Klub. Zbog tegoba s kralježnicom koje 
ja imam ne bih bila tako pokretna da 
redovito ne vježbam.

Počnite i vi vježbati
Vježbe ženske grupe održavaju 

se dva puta tjedno po jedan sat, a 
nekoliko najupornijih dolazi i 
tri puta na tjedan. Naša grupa 
druži se i izvan Kluba. Tri do 
četiri dana puta godišnje 
kolegica Ljiljana organizira 
druženje uz večeru. Zajedno 
u Klubu, uz kolače i skromne 
poklone, obilježavamo i sve 
blagdane te obiteljska slavlja. 
Klub „Sportman“ naša je 
rekreacija za dušu i tijelo, 
zdravlje i dobro raspoloženje. 
Zato preporučam svim 
Grobnišćicama da se upišu u 
Klub, da počnu vježbati i da 
tako naprave nešto korisno 
za sebe i svoje zdravlje. 

SPORT

Pripreme ovdje tako obavljaju 
nogometaši Grobničana i Rječine, 
kao i odbojkašice Grobničana, a 
mnogi profesionalni sportaši i danas 
kontaktiraju prof. Grabara i od njega 

traže savjete za bolju kondiciju, 
veću snagu i izdržljivost te ispravnu 
prehranu. Profesor Grabar danas 
ističe kako je osnova dobrog zdravlja 
tjelovježba i zdrava prehrana bez 

raznih, a često i opasnih, stimulansa. 
„Palenta i grobnički sir. To van ja jin 
i vježban saki dan“, otkrio nam je 
62- godišnji prof. Grabar tajnu svog 
dobrog izgleda, zdravlja i vitalnosti.  

Ženska grupa- vježbanje za zdravlje i dobro raspoloženje

Rekreacija za dušu i tijelo 

Piše: Neda Žežlić, 
najstarija članica 
Kluba Sportman

Na Grobničkom polju 
Aeromiting i Oldtimer rally
Atraktivni le-

tovi, akrobacije, 
poniranja i osta-
le zračne vrato-
lomije od kojih 
zastaje dah nad 
aerodromom na Grobničkom polju obilježili su i ovogodišnje 
peto po redu izdanje riječkog Aeromitinga 2009 koje se 
održalo 13. i 14. lipnja. Ove godine paralelno s Aeromitingom 
po prvi put su se odvijali i Oktanski susreti u organizaciji 
Oldtimer kluba Rijeka. Atraktivni program započeo je još  12. 
međunarodnim oldtimer moto rallyjem.

S.B.C.

Žeželovo selo b.b. • 51219 Čavle
Tel: 051/545-385• fax: 051/259-243

www.klesar-tomisa.hr
Mob: 091/730-3267 • 095/905-2587

“KLESAR”

Nadgrobni spomenici, stubišta, radne 
površine, klupčice, te ostali proizvodi od 

mramora i granita

Vl. Kristian Tomiša
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Vrijeme je godišnjih odmora i putovanja. A Boris 
Veličan u svojoj knjizi kaže: ”Putovanja šire vidike, 
čovjek shvati da nije samo malen pod zvijezdama 

već da je malen i na zemlji. Toliko različitih ljudi živi na 
ovom planetu da je to pravo bogatstvo.”

Pa, ako se  i ne uputite na jedno od odredišta iz 
navedenih knjiga, uputite se u avanturu čitanja!

Naravno, knjiga koje možete posuditi u Knjižnici 
Čavle, smještenoj u prizemlju Čebuharove kuće.

Putopisna proza
ODAVDE DO TRALALA,

 Veličan, Boris
Knjiga govori o putovanju 
Putem svile ili Svilenom 
cestom prije 11. rujna 2001. 
i o putovanju koje je autor 
poduzeo sedam godina 
kasnije. Put svile nije samo 
jedan put ili cesta koja je 
povezivala Istok i Zapad, 
već je riječ o čitavoj mreži 
putova kojoj su se znale 
samo ishodišne točke.

SAMO NEK’ SE KREĆE!, 
Rostuhar, Davor

8000 kilometara, 283 dana, 
12 zemalja, 3 kontinenta. 2 
bicikla. 1 cilj, put... Sjeli smo 
na bicikle i krenuli. Nema 
se tu, zapravo, što više reći. Između ideje i njenog 
ostvarenja stoji jedan mali korak. Krenuti! Samo to, a 
potom će sve doći na svoje. Nema veze što smo imali 
samo 19 godina, jeftine bicikle i lagan džep. Imali smo 
ideju. Putovanje. Biciklom do Egipta...

DŽUNGLA, Rostuhar, Davor
Za autora je rečeno da je “najveći pustolov među 
fotografima i najbolji fotograf među pustolovima. Kad 
smo već pomislili da je globalna civilizacija pustila svoje 
krake u najudaljenije i najskrivenije kutke globusa, on 
stavi glavu u torbu, krene na epsku ekspediciju i pronađe 
kamenodobno pleme na samome kraju svijeta.”

SNJEŽNI LEOPARD, Matthiessen, Peter
Slomljen nakon smrti supruge, s nakanom da ponovno 
pronađe unutarnje uporište, P. Matthiessen, pridružio 
se ekspediciji zoologa Georga Schallera, u Dolpo, 
nepalski dio Himalaje, onomad 1970-ih posljednju oazu 
izvorne tibetske kulture. Uz brojne reference na religije, 
duhovnost, povijest, antropologiju, prirodoslovlje 
itd. ovaj putopis, sa svojom lirskom i intelektualnom 
prozom, postao je svjetski klasik.

BRAZIL U 77 PRIČA, Pauletić, Robert 

Izbor novih knjiga
DJEČAK U PRUGASTOJ PIDŽAMI, Boyne, John
Velika žičana ograda razdvaja dvojicu dječaka: s jedne 
je strane dječak u prugastoj pidžami koji ne smije izaći 
izvan žice, s druge je strane lijepo obučen dječak koji 
ne smije ući u prostor opasan žicom...

SJAJ TIŠINE, Sundaresan, Indu
Radnja romana zbiva se u Indiji tijekom četiri dana 
svibnja 1942. godine. Autorica je svoje vlastito indijsko 

i američko nasljeđe spojila u potresnu 
priču o ljubavi i sudaru kultura u ratnim 
vremenima.

POVRATAK KUĆI, Schlink; Bernhard
Novi roman autora hita Žena kojoj sam 
čitao. Djelo koje na iznimno upečatljiv 
način govori o krivnji, pravdi, povijesti, 
identitetu i zlu.

POLUDNICA, Franck, Julia
Što može natjerati majku da neposred-
no nakon završetka rata ostavi sedmo-
godišnjeg sina na kolodvoru, samo s 
koferom i adresom strica, kojega nikada 
nije vidio? Tim pitanjem počinje ova intim-
na i snažna priča o sudbini jedne žene.

TKO JE SKUHAO POSLJEDNJU 
VEČERU?, Miles, Rosalind 
U središtu autoričina zanimanja je žena u 
povijesti, tema koju je veći dio histiriografije 
ignorirao, zaobilazeći žene i zanemarujući 
njihov udio u oblikovanju civilizacije i 

kulture u kojoj živimo.

Za djecu i mlade
PETAR I ZVJEZDOLOVCI, Barry, D. i Pearson, R.
Tko je bio Petar prije nego što je postao Pan? Pustolovi, 
pripremite se! Oceanske pučine, piratske bitke, pusti 
otoci, Indijanci i vile posute su zvjezdanim prahom u 
prvoj pustolovini jednog od najomiljenijih likova dječje 
književnosti svih vremena.

PRIJE NEGO ŠTO ODEM, Downham, Jenny
Šesnaestogodišnja Tessa Scott boluje od leukemije i 
vremena ima tek za popis od deset želja, deset stvari 
koje mora napraviti prije nego što ode. Dirljiv i hrabar 
roman, podsjetnik da trebamo cijeniti ljude koji su nam 
važni, iskoristiti svaki trenutak, biti smioni u željama i 
uživati u pustolovinama.

SJAJ MJESEČINE, Hearn, Lian
Treći dio Sage o Otorijima čija se radnja zbiva u 
feudalnom Japanu. Uzbudljiva priča o časti, borbi, 
mačevima i umorstvima, ljubavi i 
tajnama.

KNJIŽNICA

Jadranka Fućak

ČAVLE, LJETO 2009.

Putovanja s knjigom i kroz knjigu
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SMIŠANCIJA

Pripremio:
Z. Kurtović

Sve je politika

• Ako se mi ne bavimo politikom, politika će se 
baviti nama. (Narodna)

• Dobar političar mora biti jednako 
sposoban predvidjeti budućnost i objasniti 
zašto se ona nije odigrala onako kako je on 
predvidio. (W. Churcill)

• Političari misle na buduće izbore, a državnici 
na buduće generacije. (Narodna)

• Tko se upusti u lov, politiku i ljubav, neće 
izaći kada to želi. (Portugalska)

Nije važno. Budi iskren i pošten!
Čovjek je nerazuman, nelogičan i sebičan.

Nije važno. Voli ga!

Ako činiš dobro, pripisat će to tvojim sebičnim ciljevima. 
Nije važno. Čini dobro!

Ako ostvariš ciljeve svoje, naći ćeš lažne prijatelje i iskrene neprijatelje. 
Nije važno. Ostvaruj ciljeve svoje!

Dobro koje činiš sutra će biti zaboravljeno. 
Nije važno. Čini dobro!

Poštenje i iskrenost učinit će te ranjivim. 
Nije važno. Budi iskren i pošten!

Ono što si godinama stvarao u času bi moglo razrušeno biti. 
Nije važno. Stvaraj!

Ako pomažeš ljudima, možeš loše proći. 
Nije važno. Pomaži im!

Daješ svijetu najbolje od sebe, a on će ti uzvratiti udarcima. 
Nije važno. Daj najbolje od sebe!

(Zapis sa zida Dječjeg doma u Shishu Bhavani,
koji je osnovala Majka Tereza)

Tri
polit-anegdote

Ne smi povidet 

Jednoj divojki je mat skrila postoli 
samo da ne re na tanci. Da j divojka 
pitala mićeru sestricu: «Morda znaš 
kamo mi j mat spravila taki?» a 
mićera sestrica govori: Rekla bin ti 
da ti je j skrila pod fažolnaricu, ali bi 
me mat!» 

(Grobnički zbornik, br. 1.)

Na granici
Za vrime Talijanih granica j bila na 
Drenovi. Judi su z Rike prinašali 
sol i druge stvari kih ovdi ni bilo 
dosta ali su to naši financi branili 
pa se j moralo švercat. Jedanput 
je tako šla jedna divojčica s tetun. 
Kad su došle do granice, da j ta 
ženska rekla toj divojčici da neka 
gre naprvo. Ona j šla i kad je došla 
na granicu, da su ju naši financi 
pitali ima ča za prenest, da j rekla: 
«Niman ja, leh teta j zada solun!»

(Grobnički zbornik, br. 1.)

Homo spat
Va jednoj grajskoj familiji gosti su 
se čuda vrimena zadržali i nikako 
da redu ća, pa da jih se nikako reši, 
muž veli ženi: «Marije, homo spat 
aš bi nebogi judi šli doma!»

(Grobnički zbornik, br. 4.)

Na studiju politologije predavač objašnjava osobine 
diplomata.
Predavač: Ako diplomat kaže da, a dama ne, to 
znači možda. 
Student: A što ako diplomat kaže ne, a dama da? 
Predavač: Onda diplomat nije diplomat, a dama nije 
dama.

Diplomacija je 
vještina govora 
kada se nema 

što reći i vještina 
šutnje kada se 
ima što reći. 

(D. Eisenhower)

Budući izbori i buduće generacije

Dvije polit-šale

Olimpijske igre
Na otvorenju Olimpijskih igara predsjednik čita govor.
Predsjednik (gromoglasno): O! O-O! O-O-O!  
Savjetnik (diskretno): Gospodine predsjedniče, prijeđite 
na tekst, to su olimpijski krugovi.

Diplomat i dama
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Nagradna križaljka
ZABAVA

Nagrade za križaljku
u Gmajni broj 17.

Prva nagrada 
Večera za dvije osobe 

(sponzor TZ Čavle) 

Druga nagrada
Majica Festivala palente i 

sira i boca vina s Dana vina i 
lipote

Treća nagrada
CD MIK 2009.

•

Kuvertu s kuponom pošaljite do 
10. kolovoza na adresu:

Općinsko glasilo Gmajna
(za nagradnu križaljku)

Čavle 206, 51219 Čavle,
ili ubacite u sandučić kod ulaza

u Upravni odjel Općine

RJEŠENJE: Osoba na slici

(Ime i prezime)

(Adresa)



Nagrade
Gmajna br. 16.

Prva nagrada
Doris Pavešić,

Čavle, Čavle 78 
Ručak za dvije osobe u
Velikom domu na Platku 

Druga nagrada
Nina Dujmić,

Čavle, Buzdohanj 95
4 ulaznice za

MIK u Čavlima

Treća nagrada
Karla Juretić,

Dražice, Podkilavac 15a
CD Grobnička Skala 2008.

NOVA 
PREDSJEDNICA 

TZ ČAVLE

VRSTA 
PAPIGE
(MN)

LJEPOTAN
(GROBN.)

MALI LAVOR
(GROBN.)

NAJJUŽNIJE 
GROBNIČKO 

NASELJE

KONJSKI
...

RIMSKI ZNAK 
ZA 500

ČINITI BEZ 
RAZMIŠLJANJA

(GROBN.)

ZNAK ZA
DUŠIK

GNOJNI
ČVORIĆ

ŽEÐ
(GROBN.)

EXAMPLI 
GRATIA

SORTA
VINOVE LOZE



POST 
SCRIPTUM

MUŠKO IME
RIMSKA 
BOŽICA 
GNJEVA

STARIJA 
GLUMICA 
GARDNER

KRAT ZA 
“EDITO”

GRADIĆ KOD 
OPATIJE

Autor
Z.K.

UZVIK 
ŽALJENJA
(GROBN.)

JEDNOČLANI 
BROJ

BRDO KOD 
BEOGRADA

SLIKARICA 
KAVURIĆ-
KURTOVIĆ

KARIKATURIST 
VOLJEVICA

ALA, HOMO 
...

VRSTA
SJEKIRE 

(GROBN.)

NA TAJ
NAČIN

PETO SLOVO

INSTRUMENT OD JASENOVE 
KORE (MN, GROBN.)

SKRAĆENICA 
ZA TONU

ZNAK ZA
GALIJ

TELEVIZIJA S 
NACIONALNOM 
KONCESIJOM

RIMSKI 50 I 
ZNAK ZA JOD

LJULJATI SE U 
POKRETU

ZNAK ZA BOR

SKRAĆ. ZA 
OREGON

TRAVAR, 
DROGERIST 

(TUR.)

OBRAĆATI 
POZORNOST

(GROBN.)

HEROD, 
ŽID. KRALJ 
U VRIJEME 

KRISTA

NOĆNI LOKAL 
S GLAZBOM I 

PLESOM

RADITI IZ 
LJUBAVI

ZNAK ZA
RENIJ

AUSTRALSKI 
TOBOLČAR

ZRAČNA
LUKA
(MN)

SUMPOR

U POČETKU 
DANA

RAZBACATI 
(GROBN.)

DOBROČINSTVO 
(TUR.)

IZBOČINA U 
MORU

BILJKA 
TRATORAK

BRODSKI
TERET

PJEŠICE
(GROBN.)

TKO
(GROBN.)

NADMENE,t 
BAHATE

URAN

KALIJ

KRUNA

ANNO DOMINI

BEZUVIJETAN 
ODNOS

NAZIV ZA 
PET KNJIGA 
MOJSIJEVIH

UGLJIK

UTJELOVLJENJE 
BOŽANSTVA

NEŠTO KAO KONAC

PARATI (GROBN.)

TRAGOVI, 
ZNAKOVI 
(TUR.)

DVA 
SAMOGLASNIKA

RIMSKI
900 I 100

RADIUS

AUSTRIJA

EGIPATSKI 
BOG SUNCA

STANOVNICI 
IRSKE
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Općina Čavle
Općinski načelnik 
Željko Lambaša

Zamjenik općinskog načelnika
Ivan Kruljac

Predsjednik Općinskog vijeća
Josip Čargonja

Adresa
51219 Čavle, Čavle 206

Telefon
208-300, 208-310

Fax
208-311

Internet
www.cavle.hr

Dan Općine
1. svibanj (parne godine),
24. kolovoz (neparne godine)

Upravni odjel
Pročelnica: Hedviga Sinko

Uredovno vrijeme:
• 8.30 – 11.00 (ponedjeljak,
   srijeda, petak),
• 9.00 – 11.00
   i 13.00 – 17.00 (utorak)

Stanovništvo
i površina
Buzdohanj
Cernik
Čavle
Grobnik
Ilovik
Mavrinci
Podčunić
Podrvanj
Soboli
Zastenice
Općina Čavle

KD «Čavle» d.o.o.
Adresa: 51219 Čavle
Podčudnić 109
Tel: 545-313, 545-314, 
E-mail
komunalno.drustvo.cavle@ri.t-com.hr
Direktor: Igor Ban

ČAVJANSKI PUTOKAZ

OPĆINA ČAVLE

Važniji telefoni
Zdravstvene ordinacije:
• Za odrasle: 259-624
  (Lučić M.), 259-868 (Linić V.)
• Za djecu: 259-644, 250-111
• Zubar: 259-527 

Ljekarna: 250-466

Župni ured: 259-638 (Cernik),
250-150 (Grobnik)

Matični ured Čavle: 259-512

Knižnica Čavle: 208-313

Osnovna škola 
• Čavle: 259-169, 259-570
• Grad Grobnik: 296-774

Dječji vrtić «Čavlić»: 259-513

DVD Čavle:  250-285

Dimnjačar: 549-080

Pogrebne usluge: 098/257-900

Preminuli
(16. 04. – 30. 05. 2009.)

Travanj
Marija Mavrinac, Čavle
Marija Ban, Grobnik

Svibanj
Nedeljka Šestan, Buzdohanj
Ivan Brižan, Cernik

Stanovništvo

Napomena
Podaci obuhvaćaju:

(1) rođenu djecu s prebivalištem u Općini Čavle,

(2) vjenčane u župnim crkvama i u matičnom uredu Općine Čavle
  od kojih barem jedan ima prebivalište na njenom području i

(3) preminule koji su imali prebivalište i koji su umrli na području
     Općine Čavle.

Vjenčani
(05. 05. – 20. 06. 2009.)

Svibanj

Andrej Dernovšek i Jasna Biondić 

Lipanj

Igor Petrović i Silvija Haramija
Boris Fućak i Marina Reljac 

Km2

2,44
2,00
2,61
3,61
0,24

10,35
1,05
0,79

59,67
1,41

84,21

St.

1.311
1.344 
1.248

382
14

999
464
426
198
363

6.749

Rođeni
(28. 03. 2009. - 18. 05. 2009.)

Ožujak: Jan Galjanić, Čavle
  Mario Majdandžić, Cernik
  Ümihana Dollci, Čavle (26. 02.)

Travanj:  Roko Prtenjača, Čavle
   Adrijan Brdar, Buzdohanj
   Edita Kešinović, Mavrinci
   Sebastian Sabalić, Podrvanj

 Svibanj:  Ivan Mavrinac, Grobnik
   Veldan Boza, Cernik
   Marin Radetić, Cernik
   Marta Čalić, Soboli
   Stefani Sveško, Buzdohanj
   Anela Didić, Buzdohanj
   Patrik Babić, Cernik
   Nika Matijević, Mavrinci
   Magdalena Mateša, Čavle



24
Gmajna, broj 17., srpanj 2009.

24
Gmajna, broj 17., srpanj 2009.

Leto va Kaštelu 2009.
20.06. - 02.08.2009.

21.06. NEDJELJA - UKUD CERNIK ZBOR  i  TAMBURAŠKA VEČER 

26.06. PETAK - DOM ČAVLE - FESTIVALSKA VEČER MIK - a 2009.
27.06. SUBOTA - ČAVLE -  FESTIVAL PALENTE I SIRA i NOVINARSKI    
           KOTLIĆ
28.06. NEDJELJA - GRAD GROBNIK - GROBNIŠĆINA ZEMJA -  REVIJA
           STARE I PASTIRSKE ODJEĆE

FESTIVAL PUČKOG TEATRA ČAVLE - OMIŠALJ

04.07. GRAD GROBNIK - OTVARANJE FESTIVALA - Otvorena scena
           Belveder Rijeka: Romeo i Julija, za sve je kriv burek

06.07. GRAD GROBNIK - FPT - Joza Ivakić Vinkovci: Pozdrav iz Kabula
08.07. GRAD GROBNIK - FPT - PDV Omišalj: Mamica grintavica II
10.07. GRAD GROBNIK - FPT - Teatar Rugatino Zagreb: Bog masakra

12.07. OMIŠALJ - ZATVARANJE FESTIVALA I DODJELA NAGRADA
 
17.07. PETAK - GRAD GROBNIK - Denis Bašić - poznati komičar i
           imitator Tuđmana, Mesića, Ćire Blaževića…
18.07. SUBOTA - GRAD GROBNIK - PUTOKAZI, koncert 
19.07. NEDJELJA - GRAD GROBNIK - Vlasta Juretić i Klapa Grobnik:
           Tu je jubav moja 
 
25.07. SUBOTA - GRAD GROBNIK  - Večer pjesama s MIK-a,
           Alen Vitasović, Duško Jeličić, Katja Budimčić i Tamara Brusić
26.07. NEDJELJA - SUPER DANS - TRBUŠNE PLESAČICE

TRADICIONALNI GROBNIČKI SUSRET KLAPA

01.08. SUBOTA - GRAD GROBNIK -  8. SUSRET KLAPA - prva večer
02.08. NEDJELJA - GRAD GROBNIK - 8. SUSRET KLAPA - druga večer
           I ZATVARANJE KULTURNE MANIFESTACIJE
           LETO VA KAŠTELU 2009.

U FOKUSU

Gmajna, broj 17., srpanj 2009.

TRADICIONALNE KULTURNO - ZABAVNE LJETNE VEČERI U GRADU GROBNIKU   

Sobota večer, došli smo z ku-
panja, zgoreni od sunca, 
živčani od gužve po cesti, 

trudni koda smo kopali. Tribalo bi se 
rashladit, počinut i opustit se uz ka-
kov film na dalekovidnici iliti televiziji. 
Pogjedan program, opet stari filmi 
po jubilarni peti  put.

- Marijo...ča ćemo? - pita Ive svo-
ju Mariju. 

- Čekaj Ive, kadi mi j Gmajna? Va 
njoj je program od LETA VA KAŠTELU 
i saki vikend je kakova predstava. 
Baren tamo ni repriz, vavik je nič 
novo  i zanimjivo: Ili ki kanta, ili 
glumi, a ne moran ni kuhat večeru. 
Ćemo ča gori pojist, onako lipo uz 
kakovu predstavu i rashladit se uz 
bavicu...  Gasi tu škatulu i homo gori 
počinut, nasmet se i zabavit! - govori 
mu Marija.  

- Dobro govoriš Marijo. Ala, tr se 
ne moramo jako ni odbavjat, mo-
remo i va šlapah poć -  reče Ive i z 
Marijun projde va Kaštel.

Baš sega j
Tako otprilike gre scenarij po letu. 

Se više njih dohaja va Kaštel kroz 
leto. Kaštel se napuni i živi. Predstave 
sakakove sorte privuču judi, zabave 
jih i opuste. Program je složen da j 
sega: od glume, kantanja, izložab, 
pjesničkih večeri. Baš sega j!  

Program je va Gmajni i neka van 
vavik bude pri ruki. Dojdite, uživajte, 
zabavite se - za vas je to parićano. 
Lipu zabavu i srdačan pozdrav.

Festival pučkog 
teatra održat će 
se od 4. do 12. 
srpnja, a Susret 

klapa 1. i 2. 
kolovoza 

Došlo nan je leto va Kaštel

Piše: Robert Zaharija 

U grobnički Kaštel s ljetom stižu razne predstave,
koncerti, izložbe…


